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Vážení spoluobčané,

Každý rok před velikonocemi vydává Obecní úřad zpravodaj a v něm Vás seznamujeme s našimi záměry na nadcházející
období. Ne každý plán se podaří dotáhnout do konce. Pro rok 2004 jsme podle vypracované koncepce v minulém roku zařadili do
plánu a také odsouhlasili v obecním rozpočtu na rok 2004 tyto akce:

1. Chodník na ulici Hradiš�ské.
Přípravné projektové práce byly zahájeny již v měsíci říjnu minulého roku. Bylo požádáno o územní rozhodnutí a k dnešnímu

datu bylo vydáno územní rozhodnutí. Všichni občané, kterých se tato akce bude bezprostředně dotýkat, byly při jednání velmi
vstřícní a našli jsme u nich pochopení. Chodník bude proveden ze zámkové dlažby šířky 200 cm. Stavební náklad cca 500 tisíc
korun. Realizace po vydání stavebního povolení, předpokládáme v letních měsících roku 2004.

2. Domov pokojného stáří Boršice:
Oblastní CHARITA Uherské Hradiště darovala objekty a některé pozemky v areálu Charitního domova Kongregace Milosrd-

ných  sester svatého Kříže Obci Boršice.  V darovací smlouvě je stanoveno, že Obec Boršice prohlašuje, že darované nemovitosti
budou po stavebních úpravách sloužit k poskytování sociálních služeb pro seniory. Z těchto důvodů si dárkyně vyhrazuje, aby
správu a údržbu po těchto stavebních úpravách na základě smlouvy prováděla dárkyně, a aby za tímto účelem byly v těchto
nemovitostech vyhrazeny místnosti včetně zajištění přístupových cest k těmto místnostem.Toto právo dárkyně je  zřízeno formou
věcného břemene s vkladem tohoto práva do katastru nemovitostí. V darovací smlouvě odst. VI. je navržena smlouva o zřízení
věcného břemene podle § 151 n a násl. Občanského zákoníku. Povinný z věcného břemene - Obec Boršice, zřizuje jako vlastník
nemovitostí na základě této darovací smlouvy, a to:

- budovy č.p. 274 na st. p.č.223 o výměře l643 m2,způsob využití bydlení
- pozemku st.p.č. 223 o výměře l643 m2, zastavěná plocha a nádvoří
- budovy bez č.p./č.e. na st. p.č.625 o výměře 612 m2,
- pozemku st.p.č. 625 o výměře 612 m2, zastavěná plocha a nádvoří
- pozemku p.č. 4538/l o výměře 605 m2, zahrada
v obci Boršice a v katastrálním území Boršice u Buchlovic ve prospěch oprávněného z věcného břemene - Oblastní charity

Uherské Hradiště a všech jeho případných právních nástupců, právo výlučného užívání předmětných nemovitostí pro realizaci
projektu Domu pokojného stáří.

Oprávněný z věcného břemene se zavazuje nést přiměřené náklady na zachování a opravy  předmětných nemovitostí do výše
30.000,- Kč , slovy třicettisíc korun českých za každou   opravu  předmětných nemovitostí s příslušenstvím a dále podle nařízení
vlády č.258/1995, kterým se provádí občanský zákoník. Dárce a oprávněný z věcného břemene a obdarovaný a povinný z věcného
břemene se dohodli, že obdarovanému bude ponecháno rozhodující právo při rozhodování o obsazování Domu pokojného stáří
seniory z Boršic , kteří budou mít přednostní právo na umístění v Domě pokojného stáří.Oprávněný z věcného břemene je povinen
umožnit povinnému z věcného břemene přístup do nemovitostí, které jsou tímto věcným břemenem zatíženy, a to za účelem
kontroly stavu těchto nemovitostí a kontroly zda oprávněný z věcného břemene vykonává své právo v souladu s platnými právní-
mi předpisy a dohodou smluvních stran. V případě porušení účelu užívání bude dohodou  smluvních  stran  věcné  břemeno
užívání  zrušeno.  Za  porušení  účelu  užívání  se  rozumí  využívání  nemovitostí  k jinému  účelu  než  k Domu  pokojného  stáří.
Bude-li  toto  užívání  porušeno,  dohodly  se  smluvní  strany, že  věcné  břemeno  bude  zrušeno  dohodou  oprávněného
a povinného  z věcného  břemene  do  60. dnů  ode  dne, kdy  povinný z věcného  břemene  zjistí  porušení ze  strany  oprávněného
ze  strany  věcného  břemeno.

Od Ministerstva práce a sociálních věcí máme příslib 75 % dotace na stavební úpravy pro vybudování Domova pokojného stáří
v Boršicích. Provozovatelem Domova bude na základě věcného břemene Oblastní charita Uherské Hradiště. K datu 30.3.2004
bylo vypsáno výběrové řízení na zhotovitele projektové dokumentace. Po vydání stavebního povolení a zajištění financí předpoklá-
dáme zahájení ve druhé polovině roku 2004

3. Změna SÚP obce Boršice č.4
Dne 26.2.2004 proběhlo po ukončení veřejnoprávního projednání na KÚ Zlínského kraje ústní jednání za účasti starosty obce

ve věci stanoviska nadřízeného orgánu územního plánování s výsledkem, že bude vydáno stanovisko zatím neumožňující předlo-
žení návrhu zadání ke schválení v zastupitelstvu na jeho řádném zasedání dne 27.2.2004.Hlavním důvodem byly zejména formální
nedostatky z veřejnoprávního projednání dokumentace, které nebylo možno na místě napravit ani obejít a drobnější obsahové
nedostatky dokumentace týkající se zejména její přehlednosti. Zejména následující nadřízeným orgánem zjištěné formální nedo-
statky projednání bude třeba odstranit a při té příležitosti bude také vhodné také provést doporučené úpravy vlastní dokumentace
návrhu zadání. Upravenou dokumentaci již nebude třeba v celém rozsahu od samého počátku znovu veřejnoprávně projednávat,
ale postačí jen její nezbytné doprojednání v rozsahu dle zákona.

Takto doprojednaná dokumentace bude znovu předložena nadřízenému orgánu územního plánování KÚ Zlínského kraje,
které svým stanoviskem umožní její schválení v zastupitelstvu obce. Jakmile se tak stane, bude možno pokračovat ve zpracování
návrhu řešení a také bude možno neprodleně vydat občanem požadované územní rozhodnutí a stavební povolení stavby RD
v lokalitě 1.

Obecní úřad může  výše uvedené akce a některé další akce realizovat za podmínek dostatečného finančního krytí tak,  jak bylo
uvedeno v odsouhlaseném rozpočtu na rok 2004.

Obecní úřad spoléhá na účinnou podporu a pomoc zastupitelů a také všech obyvatel obce.  Všem , kteří jsou nám nápomocni
při zajiš�ování akcí na rok 2004 děkuji.

Petr Matoušek, starosta
30.3.2003
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A. Zahájení
Jednání zastupitelstva zahájil starosta Petr
Matoušek v 18,00 hodin. Přivítal přítomné
a konstatoval, že jednání bylo řádně svoláno
a vyhlášeno. Na jednání bylo  přítomno  13
členů  zastupitelstva obce.
Zastupitelstvo obce bylo usnášení schopné.
B. program
1. činnost rady obce od posledního jednání

zastupitelstva obce
2. rozpočet na rok 2004
3. SÚP Boršice – změna č.4
C. Různé
D. Interpelace členů  zastupitelstva obce
E. Diskuse
F. Závěr
Po přednesení programu starosta navrhl , aby
diskuse a hlasování členů  zastupitelstva obce
bylo ke každému bodu zvláš�.
Hlasování:
Pro: 13   Proti: 0     Zdržel se hlasování: 0
Program  zasedání byl schválen.
Dále starosta připomenul ustanovení platné-
ho jednacího řádu  § 7 odst.14, který omezuje
diskusi na jednání zastupitelstva obce takto:

●  nikdo nemůže v téže věci mluvit více
krát než dvakrát
●  doba diskusního vystoupení členů zastu
pitelstva obce se omezuje na 5 minut a u
předkladatele návrhu na 10 minut
●  technické poznámky a diskusní příspěvky
občanů se zkracují na dobu 3 minut

Starosta navrhl zapisovatele, návrhovou ko-
misi a ověřovatele zápisu:
Zapisovatel:  Danuše Pavlíková,

Marie Tomášů, Marie Mlčková,
Návrhová komise:   Miroslav Pffefer,

Vítězslav Martinák
Ověřovatelé zápisu: Josef Franta,

Zdeněk Buchtík
Hlasování:
Pro: 13    Proti: 0   Zdržel se hlasování: 0
Zapisovatelky, návrhová komise a ověřovatelé
byli řádně zvoleni.
Starosta konstatoval, že zápis z minulého za-
sedání zastupitelstva obce konaného dne 19.
prosince 2003 byl řádně ověřen a nebyly
k němu žádné připomínky. Zápis z minulého
jednání byl schválený a  vyložen při jednání k
nahlédnutí.
Místostarostka Bronislava Otrusinová  před-
nesla zprávu k bodu :
B/8/1. Činnost rady obce od posledního jed-
nání zastupitelstva obce
Zpráva  o  činnosti  Rady  obce  Boršice  od
posledního  zasedání  Zastupitelstva  obce
Boršice 19.12.2003
Rada  obce  se  od  minulého  jednání  zastu-
pitelstva  sešla  2x  a  to  5. ledna  2004
a 2.2.2004.
Na  jednání  5.1.2004  bylo  projednáno:

●  zápis  z jednání  zastupitelstva
●  příprava  návrhu  rozpočtu obce  na

letošní  rok
●  příprava  krojového  plesu Obecního

úřadu  v Boršicích
2. února  na  16. jednání rady  bylo  projedná-
no:

●  návrh  finančního  výboru  rozpočtu  obce

ZÁPIS Z 8. JEDNÁNÍ  ZASTUPITELSTVA OBCE - 27. února 2004
●  SÚP  změna  č. 4 od  zpracovatele

ing. arch. Lu�ka  Mazurka
●  příprava  jednání  dnešního

zastupitelstva
●  ukončení  nájmu  pana

Františka  Mikulce  v prodejně  MIXAL
●  byly  projednány  zápisy  z komise  pro

mládež, kulturu  a  sport a  finančního
výboru

●  seznámení  s protokolem  České  inspek
ce  životního  prostředí  Brno ohledně
kalů  a  slévárenského  písku v Agrosovínu

●  prodej  „ družstevního  sklepa“  a
pozemků

Starosta poděkoval paní místostarostce za
přednesení zprávy.
Starosta poděkoval zastupitelům, kteří po-
mohli s organizováním krojového plesu, kte-
rý pořádal Obecní úřad Boršice a také těm,
kteří se plesu přímo zúčastnili. Ti zastupitelé
kteří na plese nebyli, mohli aspoň najít odva-
hu k omluvě.
Starosta navrhl, aby zastupitelstvo obce vzalo
na vědomí zprávu o činnosti rady obce od
posledního zastupitelstva.
Hlasování:
Pro: 13 Proti: 0    Zdržel se hlasování: 0
Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu o

činnosti rady od posledního jednání zastupi-
telstva.
B/8/2.  Rozpočet na rok 2004
Rada obce na pracovním jednání dne 26.1.2004
projednala tento návrh a po úpravě doporuču-
je zastupitelstvu obce ke schválení. Rada obce
na svém jednání dne 2.2.2004 projednala ná-
vrh rozpočtu na rok 2004 a doporučuje zastu-
pitelstvu k odsouhlasení. Finanční výbor pro-
jednal návrh obecního rozpočtu na rok
2004 a doporučuje zastupitelstvu obce ke
schválení. Všichni zastupitelé obdrželi návrh
rozpočtu spolu s pozvánkou na dnešní jedná-
ní. Na základě sdělení KÚ Zlín ze dne 15.2.2004
je schválená předběžná částka pro příspěvko-
vou organizaci – základní školu na rok 2004
á 165 000,- Kč. Celkové příjmy v rozpočtu na
rok 2004 budou 31 691 000,- Kč a rovněž
i výdaje budou 31 691 000,- Kč. Rozpočet na
rok 2004 je vyrovnaný. Příjmová kapitola je
navržena na základě roku 2003. Rozpočet je
možno v průběhu roku upravovat podle po-
třeb obce. Obec musí zajistit splácení půjček
na ČOV a vodovod.
Starosta požádal předsedu finančního výboru
Stanislava Volčíka o přednesení návrhu roz-
počtu na rok 2004  s upřesněním jednotli-
vých příjmových a výdajových položek.

Příjmy - kapitola Výdaje - kapitola
v tis. Kč v tis. Kč

Daň z příjmů FO ze závislé čin. 2 700 Silnice a MK opravy a udržovací 1 300
Daň z příjmů FO ze sam.výd.č. 1 800 Výdaje na dopravní územ.obslužnost 120
Daň z příjmů FO z kapit.výnosů 180 Kanalizace 1 233
Daň z příjmů právnických osob 2 900 Investiční úroky SFŽP 300
Daň z příjmů PO za obec 500 Neinvestiční příspěvky na školství 2 300
Daň z přidané hodnoty 4 300 Dotace z KÚ pro školství 8 165
Poplatek za likvidaci kom.odp. 550 Ostatní výdaje na školství 300
Poplatek ze psů 16 Letní kino 20
Poplatek za užívání veř.prostr. 40 Knihovna 340
Poplatky za prov.výher.automat. 70 Kulturní dům 1 630
Daň z nemovitostí 1 000 Kulturní památky 100
Neinv.přij. dotace ze st.rozpočtu 843 Rozhlas 200
Neinv.dotace  pro školství  z KÚ 8 165 Zájmová činnost v kult.-příspěvky 260
Nájem z vodovod.řádu 10 SPOZ - na činnost 30
Správní poplatky 70 Byty - opravy a udržování 10
Pronájem ČOV 280 Veřejné osvětlení - celkem 350
Za pronájem KD a hlášení 50 Pohřebnictví – celkem 160
Pronájem areálu  - SK 94 Územní plánování - kabel.televize 400
Pronájmy z bytů 25 Územní plánovaní - nákup služeb 250
Pronájmy hrobů 27 Sběr a svoz kom.odpadů 700
Poplatky od LIKODU 2 000 Veřejná zeleň - opravy a udrž. 200
Poplatky za KT 300 Soc. péče a pomoc starším občanům 50
Pronájem pozemků 50 Požární ochrana - celkem 475
Pronájem ostat. nemovitostí 350 Zastupitelstvo obce - celkem 1 365
Za pronájem plynovodu 18 Místní správa - celkem 5 123
Úroky z účtů 20 Vratka za volby z min.let 30
Zůstatek na účtu 5 333 Platby daní a poplatků 500

Splátky dlouhodobé půjčky ČOV 2 580
Splátka dlouhodobé půjčky vod.přivad. 200
Dům pokojného stáří 3 000

Celkem - příjmy 31 691 Celkem – výdaje 31 691
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Starosta vyzval členy zastupitelstva obce a ob-
čany, kteří mají k předloženému návrhu roz-
počtu 2004 nějaké dotazy nebo  připomínky.
Tomášů Bohumil –  které silnice a kanalizace
se počítají s rekonstrukcí
Starosta – počítá se s vybudováním chodníků
v ulici Hradiš�ská ,vybudováním kanalizace
v uličce, rekonstrukce stávající kanalizace na
Zápotočí, Podevsí a u CIPRESU, kde mají
být postaveny nové domky a odkanalizování
Smra�avky z k.ú. Buchlovice.
Na akci „Chodník na ulici Hradiš�ské“ bylo
zahájeno řízení ve věci vydání územního roz-
hodnutí. Chodník bude po pravé straně ko-
munikace II třídy číslo 422. S majiteli soused-
ních pozemků, kteří  jsou ze zákona účastníci
územního řízení bylo jednáno a všichni vyslo-
vili souhlas s uvažovanou stavbou.
Zlínský kraj zpracoval plán rozvoje vodovodů
a kanalizací Zlínského kraje. Pro obec Boršice
je nutno dokončit přepojování septiků, pro-
vést rekonstrukci stávající jednotné kanalizace
v délce cca 1 380 bm (Podevsí a Zápotočí)
a vybudovat novou kanalizaci v délce 1 310
bm(Uličku a Podevsí). Dále rozšíření kanali-
zace a vodovodu podle změny č.4 – lokality
pro bytovou výstavbu. V plánu je variantní ře-
šení propojení odkanalizování Smra�avky  přes
ČOV Boršice.  Další varianta řeší odkanalizo-
vání Smra�avky pomocí přečerpávací stanice
do ČOV Buchlovice.
Martinák Vít – kde jsou zahrnuty finanční pro-
středky na tělovýchovu a sport.
Starosta – finanční příspěvky jsou v zájmové
činnosti
Jílek Roman – veřejná zeleň – zda je počítáno
s výsadbou chrástky
Místostarostka – počítá se s výsadbou zeleně
před požární zbrojnicí, mezi obchodem paní
Havlové a panem Buchtíkem, dále ke kostelu
a vypěstování krušpánku na hody.
Jílek Roman – jak se budou vymáhat poplatky
od LIKODU
Gottwald Josef – situace v Agrosovínu je slo-
žitá, je velký boj o privatizaci a budoucí vlast-
ník  přislíbil, že pohledávky s obcí vyrovná,
nebo� má zájem o dobrou spolupráci s obcí.
Protože nebyly další připomínky starosta  na-
vrhl, aby zastupitelstvo obce schválilo rozpo-
čet na rok 2004.
Hlasování:
Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se hlasování:  0
Zastupitelstvo obce schválilo rozpočet na rok
2004.

B/8/3.  Směrný územní plán Boršice – změna
číslo 4
Zprávu přednesl pan Gottwald Josef. Dne
26.2.2004 proběhlo po ukončení veřejnopráv-
ního projednání na KÚ Zlínského kraje ústní
jednání za účasti starosty obce ve věci stano-
viska nadřízeného orgánu územního plánování
s výsledkem, že bude vydáno stanovisko zatím
neumožňující předložení návrhu zadání ke
schválení v zastupitelstvu na jeho řádném za-
sedání dne 27.2.2004.
Důvody :

Hlavním důvodem mají být zejména formální
nedostatky z veřejnoprávního projednání do-
kumentace, které nebylo možno na místě na-
pravit ani obejít a drobnější obsahové nedo-

statky dokumentace týkající se zejména její
přehlednosti.

Zejména následující nadřízeným orgánem
zjištěné formální nedostatky projednání bude
třeba odstranit a při té příležitosti bude také
vhodné  provést doporučené úpravy vlastní
dokumentace návrhu zadání. Upravenou do-
kumentaci již nebude třeba v celém rozsahu
od samého počátku znovu veřejnoprávně pro-
jednávat, ale postačí jen její nezbytné dopro-
jednání v rozsahu dle zákona.
A) Formální nedostatky projednání:

1. Chybí projednání s obcí Polešovice,
s Min. ŽP ČR - ochranou ovzduší a s Pozem-
kovým úřadem. I když se návrh zadání těchto
orgánů nemůže dotknout, je třeba ze zákona
s nimi věc projednat.

2. Chybí písemné doklady o uzavření do-
hod o podaných připomínkách odboru ŽP
odd. vodního hospodářství a odd. ochrany
přírody a krajiny a odboru dopravy MěÚ Uh.
Hradiště (i v případě, že je ve vyhodnocení
projednání dokumentace navrženo jejich při-
pomínky plně respektovat, musí být tato věc
jimi odsouhlasena jako tzv. „dohoda“ - tedy
jimi vydáno ještě jedno další písemné stano-
visko k vyhodnocení projednání dokumenta-
ce a k návrhu řešení podaných připomínek (!)
Kromě toho např. požadavek odboru ŽP odd.
vod na hydrogeologické posouzení možnosti
změny ÚP v lokalitě nových sklepů údajně
nemá žádnou oporu v zákoně a pokud od něj
tento orgán státní správy v rámci takové do-
hody sám neodstoupí, bude nezbytné věc ře-
šit jako rozpor v souladu s ust. § 136 staveb-
ního zákona cestou dohody až nadřízených
orgánů státní správy (tj. nejprve kraje a po-
kud se nedohodnou, tak event. až přísluš-
ných ministerstev).

3. Nebyly předloženy doručenky z veřej-
noprávního projednání jako důkaz dodržení
zákonných lhůt
B) Obsahové nedostatky dokumentace návr-
hu zadání (jejich odstranění bylo doporuče-
no zejména pro její zpřehlednění - po stránce
úplnosti nejsou nezbytně nutné):
●  Název dokumentace není v souladu s ná-
zvem platného územního plánu - obce „Bor-
šice u Buchlovic“, nebo� takto byl platný
územní plán obce nazván a pořizuje se jeho
změna
●  Doplnění kopií legend z územního plánu
ke kopiím jeho výkresů jakožto limitů využi-
tí území
●  Slovní vypsání limitů vyplývajících z výkre-
sů rovněž v textové části návrhu zadání
●  Doplnění v textové části návrhu zadání rov-
něž slovního popisu současného stavu řeše-
ných lokalit jakožto neurbanizovaného úze-
mí
●  Doplnění kopií současného řešení ÚSES
C) Nadřízený orgán územního plánování dále
nedoporučuje postupovat zjednodušenou
cestou sloučení konceptu a návrhu zadání.
O této věci je však v pravomoci rozhodnout
výhradně v zastupitelstvu.
Jako důvod tohoto doporučení uvádí nut-
nost řešení variant jednotlivých lokalit. Ve
skutečnosti však je variantní řešení nadby-
tečné.
Jako příklad byla v této věci uvedena otázka

vypuštění výhledové trasy státní silnice v lo-
kalitě č.1 s tím, že v návrhu zadán mělo být
uvedeno jen to, že projektant v dalším stupni
tuto možnost prověří. Ano, v takovém přípa-
dě by skutečně bylo důvodné v této lokalitě
č.1 řešit ve dvou variantách koncept (jedna
varianta se zachováním této nereálné výhle-
dové trasy silnice a druhá s jejím vypuštěním),
a teprve při veřejnoprávním projednání tako-
vých variant konceptu řešení dát možnost or-
gánům státní správy podat stanoviska a roz-
hodnout, která z variant je vhodnější. To by
ale byl z pozice obce naprosto nevhodný po-
stup ! Která „varianta“ to pro obec je, to už
víme dnes i bez variant a mohlo by se třeba
stát, že by silničáři pak trvali právě na variantě
se zachováním této nereálné silniční rezervní
trasy. Přitom po celou tuto dobu (až do event.
schválení v zastupitelstvu tzv. souborného sta-
noviska ke konceptu řešení) by nebylo možno
vydat občanovi požadované územní rozhod-
nutí a stavební povolení v dané lokalitě a řeše-
ní celé věci by se jen oddálilo. Naopak, pokud
je již dnes v návrhu zadání uveden a veřejno-
právně kladně projednán (což se nakonec po-
dařilo) požadavek na vypuštění této výhledo-
vé trasy silnice, bude možné vydat územní
rozhodnutí a stavební povolení hned, jakmile
bude v zastupitelstvu takový projednaný ná-
vrh zadání schválen - a nebude vůbec třeba
žádných nákladných a zbytečných variantních
řešení, nebo� se jedná o plochy určené k obyt-
né zástavbě bez zvláštních nároků na urbanis-
tické řešení.
Další postup :

Neprodleně budou provedeny drobné úpra-
vy dokumentace návrhu zadání a poté bude
takto upravená osobně doprojednána na chy-
bějících orgánech státní správy a doplněna
písemná vyjádření o dosažených dohodách
uvedených ve vyhodnocení projednání a návr-
hu řešení podaných připomínek.

Takto doprojednaná dokumentace bude
znovu předložena nadřízenému orgánu územ-
ního plánování KÚ Zlínského kraje, které svým
stanoviskem umožní její schválení v zastupi-
telstvu obce. Jakmile se tak stane, bude mož-
no pokračovat ve zpracování návrhu řešení a
také bude možno neprodleně vydat občanem
požadované územní rozhodnutí a stavební
povolení stavby RD v lokalitě 1.
V Uherském Hradišti 26.2.2004. Na základě
ústních výsledků jednání na odboru ÚP a SŘ
KÚ Zlínského kraje zpracoval: Ing. arch. L.
Mazurek
Starosta  vyzval členy zastupitelstva  a  obča-
ny, kteří mají připomínky k předložené zprá-
vě .
Franta Bernard – nebyly vyřešeny připomín-
ky občanů ohledně chodníku z Bosny do
středu obce.
Starosta  - na doporučení ing. Mazurka a po
schválení v ZO nebyl tento požadavek uznán.
Gottwald Josef – přečetl vyjádření ing. Ma-
zurka, jsou problémy s vlastnictvím pozem-
ků.
Kolaja Radim - vznesl dotaz, zda se bude
schvalovat změna směrného územního plánu
č. 4
Starosta  -  dokud nebude stanovisko z KÚ,
nemůže být změna ÚP schválena, bude svolá-
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no  mimořádné zasedání zastupitelstva.
Starosta navrhl, aby zastupitelstvo obce vzalo
zprávu na vědomí.
Hlasování:
Pro: 13   Proti: 0      Zdržel se hlasování: 0
 Zastupitelstvo obce vzalo zprávu na vědomí.

C.Různé
C/8/1. Domov pokojného stáří Boršice. – zprá-
vu podal starosta.
Oblastní CHARITA Uherské Hradiště podle
návrhu darovací smlouvy  hodlá darovat ob-
jekty a některé pozemky v areálu Domova
Kongregace Milosrdných  sester svatého Kří-
že. Návrh darovací smlouvy, která byla předlo-
žena obci v prosinci minulého roku, se několi-
krát měnil a upravoval podle přání CHARI-
TY. V návrhu z prosince v odstavci VI. bylo
stanoveno, že Obec Boršice prohlašuje, že da-
rované nemovitosti budou po stavebních úpra-
vách sloužit k poskytování sociálních služeb
pro seniory. Z těchto důvodů si dárkyně vy-
hrazuje, aby správu a údržbu po těchto staveb-
ních úpravách na základě smlouvy prováděla
dárkyně, a aby za tímto účelem byly v těchto
nemovitostech vyhrazeny místnosti včetně za-
jištění přístupových cest k těmto místnos-
tem.Toto právo dárkyně bude zřízeno formou
věcného břemene s vkladem tohoto práva do
katastru nemovitostí. V návrhu poslední da-
rovací smlouvy byl vyňat pozemek parcela čís-
lo 2459/2 o výměře 2 648 m2 a pozemek par-
cela číslo 2461/1 o výměře 1 235 m2. Pozem-
ky jsou vedeny v katastru nemovitostí jako
vinice. V tomto návrhu darovací smlouvy odts.
VI. je navržena smlouva o zřízení věcného bře-
mene věcného břemene podle § 151 n a násl.
Občanského zákoníku. Povinný z věcného bře-
mene - Obec Boršice, zřizuje jako vlastník
nemovitostí na základě této darovací smlouvy,
a to:

●  budovy č. p. 274 na st. p. č. 223 o výměře
l643 m2, způsob využití bydlení

●  pozemku st. p. č. 223 o výměře l643 m2,
zastavěná plocha a nádvoří

●  budovy bez č. p./č. e. na st. p. č. 625
o výměře 612 m2,

●  pozemku st. p. č. 625 o výměře 612 m2,
zastavěná plocha a nádvoří

●  pozemku p. č. 4538/l o výměře 605 m2,
zahrada
v obci Boršice a v katastrálním území Boršice
u Buchlovic ve prospěch oprávněného z věc-
ného břemene - Oblastní charity Uherské Hra-
diště a všech jeho případných právních nástup-
ců, právo výlučného užívání předmětných ne-
movitostí pro realizaci projektu Domu
pokojného stáří.
Oprávněný z věcného břemene se zavazuje
nést přiměřené náklady na zachování a opra-
vy  předmětných nemovitostí do výše 30.000,-
Kč, slovy třicettisíc korun českých za každou
opravu předmětných nemovitostí
s příslušenstvím a dále podle nařízení vlády č.
258/1995, kterým se provádí občanský záko-
ník. Dárce a oprávněný z věcného břemene a
obdarovaný a povinný z věcného břemene se
dohodli, že obdarovanému bude ponecháno
rozhodující právo při rozhodování o obsazo-
vání Domu pokojného stáří seniory z Boršic ,
kteří budou mít přednostní právo na umístě-

ní v Domě pokojného stáří.Oprávněný
z věcného břemene je povinen umožnit povin-
nému z věcného břemene přístup do nemovi-
tostí, které jsou tímto věcným břemenem zatí-
ženy, a to za účelem kontroly stavu těchto
nemovitostí a kontroly zda oprávněný
z věcného břemene vykonává své právo
v souladu s platnými právními předpisy a do-
hodou smluvních stran. V případě porušení
účelu užívání bude dohodou  smluvních  stran
věcné  břemeno  užívání  zrušeno.  Za  poruše-
ní  účelu  užívání  se  rozumí  využívání  nemo-
vitostí  k jinému  účelu  než  k Domu  pokoj-
ného  stáří.  Bude-li  toto  užívání  porušeno,
dohodly  se  smluvní  strany, že  věcné  břeme-
no  bude  zrušeno  dohodou  oprávněného  a
povinného  z věcného  břemene  do  60. dnů
ode  dne, kdy  povinný z věcného  břemene
zjistí  porušení ze  strany  oprávněného  ze
strany  věcného  břemeno.
Od ministerstva práce a sociálních věcí máme
příslib 75 % dotace na stavební úpravy pro
vybudování Domova pokojného stáří
v Boršicích. Provozovatelem Domova bude na
základě věcného břemene Oblastní charita
Uherské Hradiště. Se zajištěním  provozu se-
známil přítomné  pan ředitel ing. Jiří Jakeš,
kterého starosta přivítal.
Gottwald Josef – jak  by se řešila situace, když
by bylo nedostatek finančních prostředků od
státu.
Jakeš Jiří – podpora z kraje, z projektů UNIE
a nebo NADACE.
Gottwald Josef - doporučuje, aby tato darova-
cí smlouva byla schválena, dále bude následo-
vat další uživatelská smlouva.
Starosta navrhl, aby zastupitelstvo obce schvá-
lilo darovací smlouvu a smlouvu o zřízení věc-
ného břemene ze dne 27.2.2004.
Hlasování:
Pro: 9 Proti: 2 Zdržel se hlasování: 2
Zastupitelstvo obce schválilo darovací smlou-
vu a smlouvu o zřízení věcného břemene ze
dne 27.2.2004.

C/8/2. Česká inspekce životního prostředí OI
Brno.

Česká inspekce životního prostředí OI Brno
– protokol ve věci došetření nakládání s kaly
čistíren komunálních odpadních vod a slévá-
renského písku a to ve společnosti AGROSO-
VÍN, a. s. Boršice. Dále protokol ve věci do-
šetření ve společnosti LIKOD.
Dne  15. 1. 2004  se  na  obecní  úřad
v Boršicích  dostavili  pánové  ing. Jan  Gregor
a  ing.  Matějka, inspektoři České  inspekce
životního   prostředí Brno, aby  ve  společnosti
Agrosovín  provedli  došetření  nakládání  s kaly
čistíren  odpadních  vod  a  slévárenského  pís-
ku. Společně  s panem  starostou  a  ing. Hav-
líčkem  provedli  prohlídku  na  místě  samém.
Místostarostka seznámila přítomné s protokoly
z této inspekce.
Jílek Roman – co bude s kaly, které jsou pod
zeminou.
Hlaváčková Marie – navrhla,aby se nechal pro-
vést rozbor půdy.
Místostarostka – rozbory byly provedeny
a nebyly zjištěny závady
Starosta navrhl, aby zastupitelstvo obce  vzalo
na vědomí zprávu ČIŽP OI Brno.

Hlasování:
Pro: 12 Proti: 1 Zdržel se hlasování: 0
Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu.

C/8/3. Mikroregion Buchlov   -  zprávu podal
starosta
Hlavním úkolem Mikroregion Buchlov je pod-
porovat hospodářský, sociální a kulturní roz-
voj mikroregionu ve vztahu k rozvoji cestov-
ního Ruchu, získávání investic, prezentace ve
sdělovacích prostředcích, organizování spor-
tovních a kulturních akcí. Mikroregion tvoří
obce : Buchlovice, Břestek, Modrá, Osvěti-
many, Saláš, velehrad, Stříbrnice, Staré Hutě,
Stupala, Hostějov, Medovice, Tupesy a Zle-
chov. Tupesy a Zlechov vstoupili do mikrore-
gionu koncem roku 2003.
Řídící orgány mikroregionu – svazku obcí jsou:
●  Valná hromada – je nejvyšším orgánem svaz-
ku
●  Správní rada – je výkonným orgánem se vše-
obecnou působností
●  Tajemník – realizuje rozhodnutí uvedených
orgánů
●  Dozorčí rada – kontroluje veškerou činnost
svazku obcí
●  Uvolněný manažér Ing. Konig
Stanovy: odst.II. a odst. V.
Vstupní poplatek obce do mikroregionu je ve
výši 100,- Kč na obyvatele a roční členský po-
platek ve výši 3,- Kč na obyvatele.
Návrh programů.
1. dokončení cyklotrasy –opravy cets pokra-
čování
2. rozvoj řemesel + prodej
3. biomasa –výtopny pro obce(školy, kulturní
domy,)
4. ochrana krajiny- zemědělství, zalesňování,
životní prostředí
5. sportovní areály
6. rekreace
7. rozvoj vinařství-pobytové možnosti, sklep-
ní hospodářství, družstevní sklep
Navrhuji zastupitelstvu obce odsouhlasit žá-
dost o přijetí obce Boršice do Mikroregionu
Buchlov. Pro získání některých dotačních ti-
tulů bude účast vhodná.
Varmuža – podpořil bych vstup do Mikroregi-
onu Buchlov
Starosta  - doporučuji, aby zastupitelstvo obce
schválilo žádost o přijetí obce Boršice do Mi-
kroregionu  Buchlov.
Hlasování:
Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se hlasování: 0
Zastupitelstvo obce schválilo žádost o přijetí
obce Boršice do Mikroregionu  Buchlov.

C/8/4. Kronika obce Boršice
Kroniku obce Boršice psala třicet pět roků
paní Cyrilka Heliová, původním povoláním
učitelka v mateřské škole. Minulý rok ozná-
mila obecnímu úřadu ukončení této činnosti.
Starosta paní Cyrilce Heliové za tuto činnost
moc poděkoval a popřál jí do dalších let hodně
zdraví. Od 1.ledna 2004 je kronikářkou obce
pani Petra Víchová, pracovnice místní knihovny.
Paní Víchové popřál, aby se svého úkolu zhos-
tila na takové úrovni jako odstupující kroni-
kářka, paní Cyrilka Heliová.
D.  Interpelace členů Obecního Zastupitel-
stva
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Tomášů Bohumil – poděkoval panu Panáčko-
vi a vedení obce za operativnost v zimním ob-
dobí. Konstatoval, že má výtku ke Správě sil-
nic na údržbu komunikace od Niklového
k rozcestí. Navrhl, aby byly obnoveny sněhové
zátarasy.
Starosta – Správa silnic má svůj plán na údrž-
bu silnic podle kterého se řídí.
Franta Josef – pronájem prodejny MIXAL,
navrhuje, aby byla provedena likvidace objek-
tu a postaveny obchůdky, tak jak jsou
v Buchlovicích a vylepšil by  se vzhled náměs-
tí.
Starosta –  SÚP s tímto nepočítá. Nájemní
smlouvy se uzavírají na jeden rok , schvalují se
v radě

E.Diskuse
Franta Bernard – navrhuje, aby ulice Bosna a
Školní byly označeny, jako jednosměrné,
Je nebezpečné v zatáčce před Štolfovým, kde
parkují osobní auta. Před novým obecním úřa-
dem je na rohu skříňka, kde se může někdo
zranit, zda by bylo možné ji odstranit.
Auto obecního úřadu by mělo být označené,
aby reprezentovalo obec.
Konstatoval, že se připomínky občanů neob-
jevují v zápise.
Hlaváčková Marie – děkuje za zařazení vybu-
dování kanalizace v uličce do plánu zlínského
kraje.

F. Závěr - schválení usnesení z jednání obec-
ního zastupitelstva
Pfeffer Miroslav - přednesl jednotlivé body
usnesení z jednání zastupitelstva obce,  které
byly schváleny.
1. Zastupitelstvo obce bere na vědomí:

●  zprávu o činnosti Rady obce
●  zprávu o postupu prací na SÚP Boršice –

změna č.4
●  zprávu o přípravě akce  „Chodník na ulici

Hradiš�ské“
●  zprávu o  „Plán rozvoje vodovodů a kana-

lizací“
2. Zastupitelstvo obce  ve smyslu zákona
č. 128/2000 Sb., o obcích schvaluje:
1. podle § 84odst.2, písm. c)

●  rozpočet na rok 2004
2. podle § 84odst.2, písm. p)

●  žádost o přijetí obce Boršice do Mikrore-
gionu  Buchlov.
3. podle § 85, písm. j)

●  darovací smlouvu a smlouvu o zřízení věc-
ného břemene ze dne 27.2.2004 s CHARI-
TOU.

G. Závěr
Starosta poděkoval všem zastupitelům za po-
zornost a soustředěnou práci,   občanům  za
připomínky, dotazy a náměty pro další čin-
nost.
Jednání bylo ukončeno ve 20.15 hodin

Boršice, 27. února 2004

Z ČINNOSTI ODBORU VÝSTAVBY
Odbor výstavby při Obecním úřadě Boršice obdržel k 31. prosinci roku 2003 544

podání. Za  rok 2003 vydal odbor výstavby  121 opatření a  177 správních rozhodnutí.
Z toho bylo:
územní rozhodnutí 9
stavební povolení 39
změna stavby před jejím dokončením 6
kolaudace, změna užívání 38
povolení odstranění stavby 5
nařízení odstranění stavby 0
státní stavební dohled 11
opatření státního stavebního dohledu 5
dodatečné povolení 2
jiné rozhodnutí 76
opatření odboru výstavby 121
V návaznosti na článek z časopisu „Veřejná správa“ číslo 10 ze dne 4. března 2004

bych Vás chtěl informovat o přípravě nového stavebního zákona a jeho dopad na
reorganizaci stavebních úřadů.

 Návrh nového stavebního zákona jehož spolupředkladateli jsou také resorty mi-
nisterstva  vnitra a ministerstva ŽP se pozdržel, protože se váže na přijetí správního
řádu. Pokud bude předložen vládě do 30.6.2004, jeho účinnost se předpokládá
v polovině roku 2005.

Stávající stavební úřady by měly být silně redukovány. Zatím existuje několik návr-
hů na stanovení jejich počtu:

● Jedna z variant předpokládá, že by obecnými stavebními úřady byly obecní úřady
s pověřeným obecním úřadem.

● Druhá varianta obsahuje totéž, ale navíc navrhuje aby se jejich počet rozrostl
obce, které by vykonávaly činnost stavebního úřadu pro další tři obce a tři tisíce obyva-
tel.

● Třetí varianta předpokládá, že by obecnými stavebními úřady by byly obce
s pověřeným obecním úřadem a další o niž by rozhodly kraje.

V rámci okresu Uherské Hradiště jsou pověřenými obecními úřady tyto obce:
Uherské Hradiště, Staré Město, Uherský Ostroh, Uherský Brod, Bojkovice.

Oldřich Vaculík, vedoucí odboru výstavby

Pozvánka
Zahrádkáři  z Boršic  zvou  všechny

milovníky  a  znalce  vína  na  tradiční
VELIKONOČNÍ  KOŠT  VÍNA,
který  se  koná  jako  každý  rok

v sále  Kulturního  domu v  Boršicích
v neděli  11.4.2004. Začátek  v 10.00
hod. Přij�te  zhodnotit  vystavované
vzorky, všichni  jste  srdečně  zváni.
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Rok 1945

Byl to historický rok. V lednu se přihlásila
tuhá zima, byly silné mrazy a mnoho sněhu.
Již začátkem roku bylo zřejmé, že válka při-
chází do poslední fáze. Přesuny německého
vojska a obranné práce tomu nasvědčovaly.

10. února přijel do Boršic pracovní vo-
jenský oddíl , který dělal zákopy a protitan-
kové jámy. Nejdřív zryli břeh potoka /od Zá-
potočí/, nahradili silnými kládami mosty
a připravili je k vyhození. Nad Boršicemi
k Tučapům prokopali silnici v šíři 8 metrů
a v hloubce 6 metrů, tam pak udělali provi-
zorní most, který pak měl být zničen. Při všech
těchto pracích museli občané pomáhat.

13. února přijel do Boršic oddíl ma�ar-
ského vojska na zotavenou, ubytovaní byli
v dolní škole i v rodinách. Chovali se slušně
a 24. března odešli směr na Slovensko.

Příchod nového faráře – 6. března na-
stoupil do funkce faráře v Boršicích P. Petr
Crhák, rodák ze Stříbrnic. Uvítací slavnost
byla zakázána, v úřad jej uvedl děkan z Uh.
Hradiště.

Příjezd německého dělostřelectva
12. dubna přijelo německé  dělostřelectvo

a postavilo děla na hřišti.
13. dubna bombardovalo letectvo staro-

městský cukrovar, kde zahynulo hodně lidí.
15. dubna se roznesla zpráva, že Němci

berou všechny zdravé muže. Během hodiny
nebylo v dědině ani jednoho muže a chlapce.
Zásobení vším utíkali do polí a večer se vra-
celi domů.

Na Bílou sobotu se valily kolony aut, vozů
a oddílů německého vojska, ustupovali po
silnici směr Uh. Hradiště – Brno.

Týden před osvobozením přišli do Boršic
vojáci oddílu SS. Byli to chlapci do 20 let.
Konali poslední zajiš�ovací práce. Při ústupu
měli vyhodit mosty v dědině a v Raškouně.
Tyto oddíly SS byli nejvěrnější vojáci Hitlera
a šli vždy poslední.

24. dubna přejela přes Boršice část tan-
kové brigády, směrem na Kyjov. Měli napad-
nout Rusy, ale byli napadeni „hloubkovými
letci“ a zničeni.

26. dubna shodilo ruské letectvo blízko
obce 6 bomb hned za chalupami /nad Klu�á-
kovým/. A to už se blížila fronta od Veselí
a Bzence. Občané vše schovávali, zakopá-
vali do skrýší a bunkrů, sklepů a zásobili se
jídlem a šatstvem. Vlaky jezdily jen do Neda-
konic, ale i tam už odstřelovali dráhu. V Bor-
šicích prozatím panoval klid. Pracovalo se
i na poli, ale bylo to již nebezpečné, střely
hvízdaly vzduchem. Němci byli zalezlí v bun-
krech. Letadla přeletovala nad dědinou, ale
nebombardovala.

Ve Zpravodaji č. 3/2003 jsem uváděla ve zkrácené verzi nejdůležitější historické dění do r. 1944. Pokračuji:

28. dubna už lidé nevycházeli, protože
střely z kulometů dopadaly na dědinu, Ra-
dovany a Trávníky. Navečer se spustil velký
liják a Němce vypudil z bunkrů, voda je za-
plavila. V noci byl klid.

29. dubna do rána opustili Němci Borši-
ce, nic nepoškodili. Kolem 5. hodiny ranní se
už objevovali od Polešovic a Tučap vojáci –
Rumuni. Na domě Václava Marečka č. 418
/na Poustkách/ zavlál bílý prapor, že v obci již
není Němců. Na věži byla hned vyvěšena stát-
ní vlajka a zazněly zvony, pro radost, že je
všemu konec. Ale nebyl, Němci znovu zaú-
točili a nastal zmatek. Granáty dopadaly na
náves, kde byli lidé. Jeden granát dopadl před
dveře domu Jana Svobody č. 393 /za poto-
kem/, ten stál za dveřmi a střepina jej zabila.
Byl jedinou obětí. Tyto přestřelky trvaly až do
večera, kdy Rumunům přijelo na pomoc
dělostřelectvo od Tučap a útok Němců byl
zastaven. /Tento den pokáceli Rumuni i pa-
mátné lípy u kříže za Raškounem/.

30. dubna byla ještě dopoledne slabá dě-
lostřelecká palba na Boršice. Občané pomá-
hali odklízet dráty a zbytky. Raněné vozili do
Polešovic, kde bylo obvaziště.

Za bojů o Boršice padlo v neděli 29. dub-
na 1945 pět rumunských vojáků, kteří byli
pochováni na místním hřbitově. Položili své
životy daleko od domova za naše osvobození.

V úterý 1. května 1945 se konal pohřeb
tragicky zemřelého Jana Svobody z č. 393, za
velké účasti občanů. Měl 47 let.

Rozpuštění obecního zastupitelstva
3. května 1945 se sešli zástupci dělnictva

v Boršicích v domě Josefa Durníka č. 238 /
Trávníky/. Jednalo se o ustavení prozatimní-
ho národního výboru. Národní výbor byl usta-
ven a obecní zastupitelstvo rozpuštěno. Na
ustavující schůzi bylo 4. května 1945 zvoleno
předsednictvo a členové komisí. Národní vý-
bor měl 24 členů a to v zastoupení: KSČ
7 členů, ČSL 6 členů, Sociál. dem. strana
4 členy, Nár. social. strana 3 členy, Zástupci
polit. vězňů 3, bezpartijní 1.
Předsedou MNV se stal: Tomášů Silvestr

                    č. 377   /KSČ/
 I. náměstek Ta�ák Petr           č.   92   /ČSL/
II. náměstek Herman Dominik č. 110  /KSČ/

Toto složení se ale koncem roku – 23. říj-
na měnilo. Tomášů Silvestr se vzdal funkce
předsedy. Jeho nástupcem se stal Ta�ák Petr.
Obecní tajemník Josef Pavlínek odešel do
výslužby, jeho nástupcem se stal Alois Dvou-
letý z č. 356.

Den vítězství – 9. květen
Všude nastala radost, také v Boršicích se

oslavovalo. Oprášily se kroje, průvod se ode-
bral do kostela a pak na náves, kde se slavilo.

Ten den byla vesnice jedna velká rodina.
Občané Boršic, kteří byli obětí gestapa –

vrátili se po osvobození:
Bilík Ignác,č. 219      vězněn od r. 1941     Kassel
Gabriel František  č.   54      vězněn od r. 1941

Breslau
Pavlínek Josef, č. 109      vězněn od r. 1941

Breslau
Kořínek Antonín   č. 215      vězněn od r. 1941

Breslau
Závoda Josef         č. 293      vězněn od r. 1941

Breslau
Herman Josef        č. 110      vězněn od r. 1941

Mírov
Pfeffer Ondřej       č.   61      vězněn od r. 1941

Mauthausen
Bilík Josef,  č. 219, vězněn od r. 1944 Terezín
Krsička Cyril        č. 273       vězněn od r. 1940

Mauthausen
Cukr Josef             č. 450      vězněn od r. 1944

Terezín

V koncentračních táborech zahynuli:
Koželuha František    č. 414      vězněn

od r. 1940  Mírov
Krsička Vincenc       č. 273       vězněn
                                od r. 1940  Mauthausen
Seidler Josef              č. 170       vězněn

          od r. 1943  Osvětim
Seidlerova Matylda   č. 170       vězeň
                                       od r. 1943  Osvětim
Seidler Vladimír        č. 170       vězněn

           od r.1943  Osvětim
Zahraniční vojáci:

Mikula Stanislav  č.   23 – angl. letectvo
/rotný/

Pavlínek Rudolf   č. 109 – amer. tank.
               brigáda /desátník/

Oba jmenovaní utekli za hranice v r. 1939.
Rudolf Pavlínek se vrátil 20. července 1945,
Stanislav Mikula 25. září 1945.

Primice
7. července se konala první primiční mše

svatá novokněze Josefa Bilíka z č. 219, za
velké účasti občanů a lidí z okolí.

50.  jubileum hasičského sboru
V neděli 20. srpna 1945 oslavil Dobro-

volný hasičský sbor  v Boršicích 50 let od
svého založení /Dobrovolný hasičský sbor v
Boršicích založen v měsíci dubnu 1894/. Při
tom byla posvěcená nová motorová stříkač-
ka, která stála 35 tisíc Kč. 15 tisíc zaplatil
sbor a 20 tisíc obec. Této slavnosti se zú-
častnili sbory z okolních vesnic,  krojovaná
mládež a ostatní. Pan farář stříkačku po-
světil, kmotrou byla paní Marie Zámeční-
ková z č. 57 /hostinská/.V roce 1945 se na-
rodilo 40 dětí, zemřelo 27 občanů a sňatků
bylo uzavřeno 20.

Cyrilka Heliová /čerpáno z kronik/
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Prožíváme radostné velikonoční svát-
ky. Každé svátky jsou příležitosti, aby si
člověk odpočinul a prožil radostné chvíle
v kruhu svých nejbližších. O svátcích se
člověk snaží načerpat sílu potřebnou
k naší každodenní námaze. Velikonoce
nesou s sebou velikou duchovní posilu
pro každého člověka. Jsou to svátky, ve
kterých prožíváme umučení, smrt a zmr-
tvýchvstání Ježíše Krista. Boží Syn se obě-
toval za nás, za naše hříchy a nabízí nám
smíření s Bohem, smíření s druhými lid-
mi a smíření se sebou. Smíření má veliký
význam pro člověka jako jednotlivce, tak
i pro celou lidskou společnost.

V poslední době všichni s napětím sle-
dujeme zprávy o válkách a teroristických
útocích. Ptáme se proč se tak děje a jak tu
vlnu zla a nenávisti zastavit. Hledáme, ja-
kým způsobem můžeme zajistit, aby neu-
mírali nevinní lidé. Jistě příčin této situa-

ce je mnoho, ale hlavním kořenem všech válek a nevinného zabíjení je zlo a hřích
v lidském srdci.  A právě proto Ježíš Kristus přijal nevinně odsouzení, umučení
a smrt jako obě� za hříchy všech lidi a svým zmrtvýchvstáním nám otevírá perspek-
tivy nového života v radosti, pokoji a dobru.

Velikonoční svátky jsou poselstvím o Kristově vítězství nad hříchem, poselstvím
o daru smíření.

Kdo chcete plně prožit velikonoční svátky, jste zváni na bohoslužby v tyto dny:
4.4. Květná neděle - památka Kristova vjezdu do Jeruzaléma

mše sv. v 7.30 a v 11.00, Tučapy v 9.00
8.4. Zelený čtvrtek - památka Poslední večeře Páně

- mše sv. v 18.30 hod.
9.4. Velký pátek - den Kristova ukřižování - obřady v 18.30 hod.
10.4. Bílá sobota – velikonoční vigilie – obřady v 21.00 hod.
11.4. Neděle – slavnost Zmrtvýchvstání Páně

mše sv. v 7.30 a v 11.00, Tučapy v 9.00 hod.
12.4. Velikonoční pondělí

mše sv. v 7.30 a v 11.00, Tučapy v 8.45 hod.

Všem přeji radostné prožití velikonočních svátků.
P. Grzegorz Kotynia - farář

Tříkrálová sbírkaTříkrálová sbírkaTříkrálová sbírkaTříkrálová sbírkaTříkrálová sbírka
Sbírka se letos konala již po páté. Le-

tos se v sobotu 9.ledna rozešlo po Borši-
cích celkem sedm skupinek a koledovaly
v doprovodu dětí – Tří králů.

Ráno se na nás sypala sněhová peřina,
ale před polednem sněžení ustalo
a Hv odpoledních hodinách koledníci vy-
razili po krásně bílé dědině koledovat.

I když byly někde „cesty zafúkané“, nic
nevadilo. Hlavně dětem se koledování líbi-
lo,mohly popřát v každé rodině vše dobré
v novém roce a někde dostaly i nějakou
sladkost či ovoce.

Celkem se při letošní sbírce vybralo 50
375,50 Kč, což je nejvyšší částka, která se
kdy v obci vybrala. Všem dárcům i koled-
níkům srdečně děkujeme a doufáme, že
i příští rok sbírka proběhne a pomůže li-
dem v tísni, pro které je určena.

Den rodinDen rodinDen rodinDen rodinDen rodin
V neděli 28.12.2003 na Svátek Svaté Ro-

diny proběhl v odpoledních hodinách
v kaplance Den rodin. Všechny rodiny
s malými i většími dětmi se mohly přijít po-
bavit a účastnit se připravených her a sou-
těží. Velký sál byl již ve 14. hodin zaplněn
menšími i většími zájemci o hry a soutěže.
Přijeli za námi i farníci z Kostelan, kteří bo-
hužel takovéto prostory k různým setkává-
ním zatím nemají. Nejdříve jsme si všichni
společně zazpívali a následovalo malé diva-
delní představení. Po uklizení nezbytných
rekvizit se podlaha změnila ve velký rybník,
ve kterém jsme si pomocí udic „ lovili“ úlohy
ke splnění. Odborná porota vše bedlivě sle-
dovala a pokud uznala, že byl úkol řádně
splněn, byli všichni odměněni malou pozor-
ností. Děti se předbíhaly v lovení úkolů
i odměn, rodiče si zase pro změnu mohli po-
sedět u šálku bylinkového čaje, kterého asi
4 druhy připravil duchovní otec Kotynia.
V podvečer všichni spokojeně odcházeli
domů a zbývá si jen přát, aby takových setká-
ní bylo co nejvíc a opět poděkování všem,
kteří soutěže a hry připravili.

Farní úřad

Adventní koncertAdventní koncertAdventní koncertAdventní koncertAdventní koncert
Již potřetí se v neděli 12. prosince

loňského roku v chrámu sv. Václava
uskutečnil koncert Církevní konzervato-
ře v Kroměříži. Zcela naplněný kostel
přivítal zpěváky a muzikanty s velkým oče-
káváním. Hudebníci opět předvedli
skladby s profesionálním nasazením
a byli po právu odměněni velkým aplau-
sem.V předvánoční době jsme se na chvíli
zastavili a zaposlouchali se do krásných
tónů hudby starých mistrů či spirituálů.

Všem, kteří toto sváteční odpoledne
připravili, patří vřelý dík.

Fašaňk
Alespoň pár snímky se vracíme k letošnímu Fašaňku, který se konal v sále

kulturního domu v pátek 20.února. Tuto akci pořádal soubor Pentla, jehož

členové připravili i veselý program, jak se na Masopust patří. Přestože účast

našich občanů - jak to už bývá pomalu zvykem - byla dosti malá, ti co přišli,
se skutečně bavili a navíc měli možnost na vlastní oči spatřit takové hvězdy

jako např. Ilonu Csákovou, Dana Nekonečného či Jarmilu Šulákovou. I když

v to organizátoři ani nedoufali a do poslední chvíle to bylo velmi nejisté, do

sálu skutečně vplul svým tanečním krokem i sám Karel Gott!
Takže ti z  vás, kteří tradičně seděli doma u svých televizních přijímačů

mají čeho litovat. Příště se jistě nechte zlákat, nebudete litovat.
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Na stříbrnské silnici vůbec ( pokud jde
o pohyb vojsk ) bylo živo.A to už v době,
kdy to vypadalo, že se Němcům budeme
bránit ! Pro nás kluky bylo obrovským zá-
žitkem přihlížet manévrům hradiš�ského
pěšího a hodonínského dragounského
pluku. Dodnes vidím oddíl jezdců
v červených rajtkách cválat šikmo od Tu-
čap ke Stříbrnicím a dole mezi potokem a
silnicí jak pěšáci poskládali vodou chlaze-
ný kulomet a na pádící dragouny spustili
palbu…., to jsme se my, kluci, mohli nad-
šením zbláznit! Od křižovatky ke Stříbrni-
com také jednou projela kolona našich
tanků ( strejc Zapletalovi, který tehdá byl
silniční „ „pohrabáč“ , měl zvláš� v ostré
zatáčce u Fabišového toho pohrabování
až nad hlavu! ). Mě vojáci a zbraně tehdy
úplně fascinovali. A tak jsem nemohl chy-
bět u tanku který zastavil nad Dudeško-
vým. Ale jenom já jsem ve své přítulnosti
k vojenství zašel tak daleko, že jsem zašel
k tanku neprozíravě blízko a sáhl si na
ozubec pojezdového pásu….Bolestí jsem
se dal do křiku. Tetička Davidovy mně sice
hned na spálenou dlaň rozbila vajčko, ale
bylo to „ platprdné“….skučel jsem nevím
jak dlouho.

Žádné jiné než tyto pomenší české tan-
ky do Boršic nezavítaly, jen v posledku jed-
no německé útočné dělo, což byl jakýsi
tank bez otočné věže.

Na stříbrňskou cestu je dobře vidět ze
schodů k naší komoře. V posledních
dnech války jsem odtud viděl pochodovat
někam k dotykové linii mezi Bzencem
a Kyjovem dva početné oddíly německé
pěchoty. Tudy pokračovala z Boršic vů-
bec první porce okupantských vojsk na au-

Váca Kornelou: MOHLY BÝT BORŠICE OSVOBO-
ZENY O NĚCO DŘÍV?

tech a sajdkárách, v březnu 1939 jeli „nach
Gaya„. A před odpoklonkováním se
z Boršic po šesti letech celou kterousi noc
jedno auto za druhým zmáhalo „Herberk„
a ujíždělo z možného obklíčení ke křižo-
vatce , patrně kamsi ke Kroměříži.

V ony poslední dny dubna 1945 se pro
Němce stalo nebezpečné „ ostávat trčet „
na kopcích kolem Bzence, i když je ru-
munská divize nechávala co nejvíc na po-
koji. Němci začali odcházet nejprv ( po-
chopitelně! ) z přímoravní nížiny a teprv
následně z příchřibských kopců. Byl jsem
s dospělými na terásce Cifrovy vilky a pan
Hůlka mi dovolil se podívat dalekohle-
dem, jak se posouvá fronta na „ ledakon-
ských „ loukách , jak tam vybuchovaly gra-
náty a střely z minometů blíž a blíž
k Nedakonicům proti proudu řeky.Sem
tam se do toho vplétlo útočné dělo ope-
rující na silnici ke Zlechovu. Z toho na-
polo tanku měli Rumuni „ špundus „, ale
o tom později.

Němci ustupovali od zaminovaných
pozic nad Bzencem spořádaně ( na což
doplatil kdesi na Polešovskách „majordo-
mus“ paní Grety - myslím se mu říkalo
Metud – byl došlapem na minu usmrcen).

Nedovedu si už ujasnit, jak krátce bylo
před odchodem Wehrmachtu, když se
u nás ve světnici uzamkl vyčerpaný oficír
z první linie a spal „ místo vedle místa „
celých 24 hodin! Němci se chovali civilizo-
vaně…. Nebojechtiví už mládenci ve vší
počestnosti kroužili třeba kolem Štefky „
XY „ , která přicházela do rozpuku. „ Ivan
ist schon da!“ připomínal jsem jednomu
na Burešovém dvoře s neskrývanou uště-
pačností.

Jeden Sude�ák, který prozíravě vymě-
nil armádní pistoli za manšestrové oble-
čení na motorku, – byl stejné postavy jako
pan Hůlka , nás však poučoval, a� se zas
tak moc netěšíme.

 Avšak i Rusové se (zrovna nad na-
ším) předvedli s až neuvěřitelnou (po
mnoha neblahých zkušenostech, lec-
kde…. noblesností . Přijeli pod Machyn-
kovo (zřejmě z cukrovaru) a na korbě li-
cenční Fordky měli pytel cukru. No a že to
pohádkové množství tehdy vzácné poži-
vatiny bude prémie za přítulnost mladé
báryšně. Jedna tetka žertem nabídla sebe
(čtyrycejtku ešče nepřekročila, takže né
že by nebyla grejfná), ale ruští galáni na to
že „ničevo“. Na nabídnutou vstřícnost
nereagovali a na Trávníkoch se teda ne-
přislazovalo.

 Pokud jde o Rumuny, dopustili se (co
vím já ) jednoho znásilnění. a nad ker-
chovem obrali Slávu Dvouletového o ho-
dinky . Slávek byl trochu tělesně postiže-
ný, ale charakterově byl jeden
z nejperfektnějších, férový ve fšeckém

- což znamená že aj „f kartách„ –
a tož:„ Slávo ! Slyšejš mě tam hore?….Býls
prima chlap!!! Představuju si, jak tam na
věčnosti mastijou taroky se strejcem Fabi-
nem, Rajmundem a s mým tatinkem a že
každej z tej čtyřky Trávníkařou má v temto
sváteční viržinku a jak se nemusí ohlížet
na to, že už zvóní „klekání „aby honem
pospíchali dom přepásat se fěrtouškem
a pokludit krávy, a potom zas ještě do hos-
pody, nebo� taroky byly mezi ustavičným
šlechtěním člověka jedno z mála povyra-
žení za celej boží tejdeň.

  Pokračování příště

 Dnes slyšíme nářky z každé strany jak je doba těžká a složitá,
jak se všem vede zle , vše je drahé atd. Dovolte i nám , seniorům,
zavzpomínat na své mládí a dětství a porovnejte s námi…

Dnešní mladá a střední generace si ani nedovede představit
těžký život obyčejných lidí za první republiky a po válce.

Staří lidé za první republiky žili bez sociální podpory státu
a někteří museli i žebrat po vesnici. Bylo jich asi osm. Jednou
nebo dvakrát do měsíce chodili po vesnici od domu k domu
a prosili o almužnu. Dobří lidé jim dávali vejce a jiné potraviny,
někteří i peníze. O to , co dostali , se potom společně dělili.

Po skončení I. sv.ět. války se hodně živitelů rodin nevrátilo,
zůstali sirotci a staří rodiče práce neschopní. Kolik rodin muse-
lo žít pod životní úroveň! Tehdejší nová republika na růžích
ustláno neměla. Ještě všechno nestačila zvládnout po první svě-
tové válce a již se chystala válka druhá. Byla velká nezaměstna-
nost .

Naše mladá generace ztrácela naději na lepší budoucnost.
Vypukla válka. I my jsme hrůzy války poci�ovali na každém kro-

ku.Nastalo uzavírání vysokých škol, vyloučení studentů ze škol a
jejich zatýkání. V důsledku válečného stavu byly zavedeny lístky
na potraviny a ošacení. Veškeré potraviny se sháněly velmi těž-
ce, zvláště ve městech. Spousta nás – tehdy mladých lidí s velkými
ideály – byla nasazena na nucené práce do Německa či Rakous-
ka.

Po skončení II. svět. války se jen chvíli zdálo, že se i u nás
prosadí demokratický režim.Tyto naše naděje brzy skončily.
V roce 1948 byl nastolen socialistický režim, podle vzoru Sovět-
ského svazu.Postupně byla provedena socializace vesnice, ze-
mědělcům byla proti jejich vůli odebrána zemědělská pů-
da.Vycházející žáci ze základní školy nemohli do učení, skoro
všechna řemesla byla zlikvidována.Kdo měl nevhodný původ,
nesměl ani na střední školu či do učení, i když prospíval třeba
s vyznamenáním. Jediná možnost byla většinou havíř nebo jít
pracovat do zemědělství. Později se situace o něco málo zlepši-
la. Uvedený režim trval do roku 1989.

Dnešní život – to je u celé naší společnosti velmi velký po-
krok. Je nepřeberné množství možností, vyspělá technika nás
provází doslova na každém kroku, doba letí mílovými kroky,
prakticky neomezené možnosti a ještě je tolik nespokojenosti
mezi lidmi. Snad se někdo po přečtení tohoto našeho vzpomí-
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nání na naše dětství a mládí hlavně z mladší generace zamyslí
a porovná…

Vždy� my staří občané očekáváme od našich rodin a okolí jen
trochu úcty a lásky za naši práci, kterou jsme poctivě celý život
vykonávali a snažíme se mnozí ještě dnes. Dnešní krédo mla-
dých je získat co nejdříve velký kapitál, bohatství. Duchovní
a citová stránka života se jaksi vytratila. Proto se zkusme na
chvíli zastavit a zamyslet. Vždy� život je tak krásný.

 Josef Kedroň

Na fotografii vidíte, jak velká voda po průtrži mračen v r. 1919
porušila břehy potoka . Tyto břehy byly v době nezaměstnanosti vy-
rovnány navážkou zeminy, ručně, bez techniky.Na těchto pracích
našlo mnoho nezaměstnaných finanční zajištění. Pískový kámen
byl vytěžen z místních zdrojů a dopraven povozy boršických země-
dělců.

KKKKKARNEVARNEVARNEVARNEVARNEVAL V MŠAL V MŠAL V MŠAL V MŠAL V MŠ
Ve středu 18.2.2004 čekal na děti v mateřské škole nevšední

den. Již po jedenácté připravily paní učitelky dětem karneval.
Celé dopoledne proběhlo v duchu nejen tanečním, ale i soutě-
žícím. Pan David Vacke – herec Slováckého divadla, měl připra-
vený veselý, bohatý program.

Na pohádkové otázky našeptávali odpovědi i rodiče. I oni,
tak jako děti, byli odměněni sladkostmi. Do celého dění byly
vtaženy i maminky a paní učitelky.Paní Krátká obhájila první
místo pro maminky ve sportovní disciplíně.

Po ověření vědomostí se zaplnil taneční parket nejen dětmi,
ale i dospělými.Nechyběla ani „Mašinka“ plná krásných , vese-
lých masek.Byla radost spokojené děti pozorovat.

Velký dík za rozzářené dětské oči patří Vám, paní učitelky
z naší mateřské školy.

Za zúčastněné „dospěláky“ - maminka ze zelených jablíček Jitka
Gottwaldová.

Zdraví i ve škole - poděkování
již několik měsíců mají žáci nižšího stupně naší základní školy možnost objednat si zdravé

svačinky. Jedná se o různě ochucená mléka, tvarohové dezerty a také müsli tyčinky za velmi
výhodné ceny.

Z vlastní zkušenosti, ale i od jiných maminek vím, že si děti tyto svačinky oblíbily. Alespoň
jsme malým dílem přispěli ke zdraví svých dětí. Určitě taková mléčná dobrota je lepší než cola
z automatu. Ze svého dětství si pamatuji na mléko ve škole a jsemd mc ráda, že po mnoha
letech mohou děti této možnsoti opět využívat.

Díky nápadu rodičů a spolupráci učitelů ZŠ a předsedkyni SRPŠ paní Zámečníkové se
podařilo vše zorganizovat a svačinky pro děti zajistit.

Snad je jen škoda, že v prostorách školy se nenašlo místo na uskladnění. Dodavatelská firma mléčné výrobky dovází 1x za měsíc.
A tak si děšti nosí svačinky na celý měsíc domů (je to dost těžké), a pak zase dle chuti zpět do školy.

Doufám, že i v budoucnu této možnosti zdravě svačit využije co nejvíce dětí. Děkuji proto všem, kteří k této dobré věci pomohli.
Za rodiče Olga Hamříková
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V pondělí 1.3. 2004 se 11 žáků II.st. ZŠ Boršice vydalo na
cestu za dobrodružstvím za kanál La Manche do Jižní Anglie.
Cesta  příjemně ubíhala, jen o menší vzrušení na hranicích se
postarala dívka, která nemohla najít pas. K úlevě všech se našel
– v rukávu její bundy, a tak jsme se konečně mohli nalodit na
trajekt.

V Anglii nás přivítalo sluníčko, příjemná vůně jara, zelená
tráva, rozkvetlé narcisy a nekonečné pastviny se stády ovcí. Inu,
kouzelný anglický venkov. A to byl teprve začátek.

Program byl opravdu pestrý a všichni  ti, kteří si vzali pohodl-
né botky, neprohloupili! Autobus nás vždy zavezl na místo urče-
ní a my jsme podnikali výlety do okolí. Navštívili jsme několik
muzeí. starobylých hradů i měst . V Brightonu jsme si také pro-
hlédli Sea Life Centrum (Centrum mořského života). Někte-
rým z nás se při pohledu na  obří želvy, žraloky, kraby i rejnoky
tajil dech. Nezapomenutelným zážitkem byla bezpochyby pro-
cházka kolem bílých křídových útesů Seven sisters. I když každý
den jsme měli možnost vidět moře, přece jen jsme dali přednost
koupání v Aqua Centru  s umělými vlnami a tobogánem.

No a jako bonbónek na konec – kosmopolitní město Lon-
dýn. Červené dvoupatrové autobusy, černé taxíky, Big Ben, Buc-
kinghamský palác, Trafalgarské náměstí , Piccadilly i Muzeum
Sherlocka Holmese zůstanou v našich vzpomínkách navždy.
A určitě i nákupy na londýnské Oxford street.

Naší žáci za La Manchem

Hra s čísly
Jako každoročně, i letos v únoru proběhlo v  boršické základní škole školní kolo Pythagoriády. Této matematické soutěže pro

6. a 7. ročník se zúčastnilo 30 žáků.
Na prvních místech se umístilo 5 dětí šestého ročníku se shodným počtem bodů – Ta�ána Čagánková, Zdeněk Holomčík,

Marek Klučka, Josef Krpálek a Jana Veselá.
V 7. ročníku bylo nejlepší kvarteto Marek Hlaváček, Alžběta Klučková, Tomáš Knap a Eliška Výstupová.

Mgr. Alena Vlčková

Ve znamení olympiád
 Na ZŠ Boršice proběhl 33. ročník Dějepisné olympiády, která byly tematicky zaměřena na vývoj středověkých měst a renesanci.

Školního kola se zúčastnilo celkem 23 žáků osmých a devátých tříd. Nejlepší znalosti z období Velkomoravské říše, gotické kultury
a života ve městě měl trojlístek žákyň 9. B třídy: Monika Staufčíková (68 bodů), Věra Kovaříková (65) a Jana Kořínková (63).

V okresním kole, které se uskutečnilo dne 11. února a jehož organizátorem byla naše škola, se boršické trio umístilo v první
polovině výsledkové listiny.

Mgr. Jaroslav Daníček
 Do školního kola Olympiády v českém jazyce se tentokrát přihlásily pouze žákyně nejvyššího ročníku. Se záludnostmi našeho

mateřského jazyka a s náročnými stylizačními úkoly si nejlépe poradily vítězná Monika Staufčíková (9. B) a druhá Lenka Galusová
(9. A), které zaslouženě postoupily do okresního kola.
To proběhne za účasti 47 žáků z Uherskohradiš�ska
a Uherskobrodska začátkem března. Na dalších mís-
tech ve školním kole se umístily Markéta Ulmová (9.
A), Jana Kořínková , Věra Kovaříková (obě 9. B) atd.

(pil)

 Ve středu 26. ledna se v sále kulturního domu usku-
tečnil první ročník florbalového turnaje „ O pohár ře-
ditele školy ZŠ Boršice „ za účasti osmi družstev II.
stupně ZŠ.

Po velmi vyrovnaných a dramatických bojích zvítězi-
lo družstvo 9. B ve složení: Radek Stodůlka, Dalibor
Žeravský, Libor Slezák, Ondřej Tatařík, David Ryšavý
a David Pokorák.

Slavnostního předávání cen se zúčastnili i zástupci
obce pan starosta Petr Matoušek a paní místostarost-
ka Bronislava Otrusinová.

Ale to už byl pátek, stmívalo se  a nás čekala dlouhá pou�
domů. Alespoň, že jsme si  mohli  cestu zpestřit jízdou přes
slavný londýnský Tower bridge.

Věřím, že se dětem tenhle výlet líbil, že si procvičily anglickou
konverzaci a že vzpomínky na kouzlo Anglie nezapadnou pra-
chem. Také vzdávám holt naší  průvodkyni a řidičům, kteří nás
bezpečně dopravili zpět. Zpět domů.

Jitka Kovaříková, DiS.
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Poslední lednový den letošního roku se v několika rodinách
v Boršicích žehlilo, strojilo, česalo, leštilo a parádilo. Na osmou
hodinu večerní byl v kulturním domě připraven Rodičovský ples.
Obzvláš� velké chystání panovalo u mládeže, která tančila polo-
nézu.

Viděli jsme sice jen šest párů, ale co nám nebylo dopřáno na
kvantitě, podařilo se na kvalitě – byli opravdu bez chybičky
a netančící žáci mohli jen tiše závidět.

O bohatou tombolu se především postarali podnikatelé
a živnostníci z naší obce, za což jim patří velký dík.

Kdo přišel, neprohloupil. V bufetu bylo všeho díky manže-
lům Slezákovým dostatek. Hudba hrála veškerý žánr od rokenro-
lu po dechovku a kdo si chtěl zatančit, nemusel mít strach, že se
bude strkat v tlačenici.

Kapela VHS z Nedakonic po druhé hodině ranní přidala
ještě pár „kousků“ a rozcházeli jsme se k domovům s pocitem,
že se dnešní večer opět vydařil.

  Zuzana Zámečníková

OHLÉDNUTÍ  ZA  RODIČOVSKÝM  PLESEM

Neustále  se za-
mýšlíme nad tím, jak
přispět ke spokojené-
mu úsměvu našich
dětí. Hlavní prioritou
je především vytvořit
dětem dobré klima.

Víme, že na jeho
vzniku, fungování
a proměnách se podí-
lejí lidé se životem
naší mateřské školy

spjatí. Patří k nim učitelky a další zaměstnanci MŠ, denně vstu-
pují do MŠ rodiče, kteří se na něm taky podílejí.

Vliv na školní klima může mít i fyzikální prostředí. Budova
školy může být dílčím prvkem, který znesnadňuje život, nebo mu
vychází vstříc. Vybavení technikou, funkčním nábytkem a také
hygienické podmínky hrají roli i ve vzdělávacím procesu. Tuto
skutečnost vnímáte, pokud  přicházíte do naší mateřské školy.

K dosažení pohody a tím i  dětského úsměvu je třeba i dosta-
tečné materiální zabezpečení. Díky vstřícnosti našeho OÚ je
naše finanční zabezpečení na velmi dobré úrovni, ale přesto
jsme hledali ještě možnost, jak tuto problematiku zkvalitnit.

Oslovili jsme místní firmy a podnikatele a setkali jsme se
s velkým pochopením. A tak prostřednictvím finančních i mate-

DĚTSKÝ ÚSMĚV JAKO PODĚKOVÁNÍ
riálních darů  nebo přímo jejich prací se nám podařilo realizo-
vat řadu cílů a záměrů, které jsme si vytýčili. Jako příklad uvádí-
me : obnova zastaralého nábytku v jednom oddělení, vyřešení
úložných prostorů, doplnění moderního tělovýchovného nářa-
dí a hraček, rekonstrukce zahradního domečku, pořízení no-
vých dětských krojů.

Díky sponzorům se i veškeré slavnosti v MŠ neobešly bez
sladké či jiné pozornosti.

A tak touto cestou posíláme všem níže uvedeným jako podě-
kování spokojený dětský úsměv od všech dětí z naší MŠ.

STAVBYs.r.o. Zapletal, CIPRES FILTR s.r.o.Brno, TVAR
s.r.o. Trávníček, HEKU s.r.o. Boršice, ROGAT Gabriel, ZÁ-
MEČNICTVÍ Otrusina, ZESS s.r.o Boršice, CK TRANS  Kola-
ja, KLEMPÍŘSTVÍ Kolaja, LIKOD s.r.o. Boršice, LÉKÁRNA
Boršice-Ryndová, PEVEKO s.r.o.Boršice, 5M Boršice, MON-
TÁŽ A OPRAVA EL. ZAŘ.-Chudík, IZOTERM Šoustek,
ŘEZNICTVÍ Prášilík, STOLAŘSTVÍ Vavřiník, MALTEK Ma-
lina, NIBOTEX Niklová, TRAFIKA Havlová, PRŮMYSLOVÉ
ZBOŽÍ  Heliová, VARMUŽOVA PEKÁRNA, VODO-TOPO
Čagánek, BK Bačák, STOLAŘSTVÍ Hulín, CK PRODUKT
Boršice, AUTODOPRAVA Panák, AUTODOPRAVA RIS Svo-
boda, ASB FRUKT Buchlovice, paní Františka Skalková, paní
Blažena Fryštáková, paní Jitka Gottwaldová.

                                MŠ Boršice - Dagmar Žajdlíková
                                       Jitka Třísková

Hradiš�an v Boršicích
V neděli 7. března večer poprvé vystoupila cimbálová muzika Hradiš�an se svým primášem Jiřím Pavlicou a zpěvačkou Alicí

Holubovou.
Byl to doslova sváteční večer plný skvělé muziky, zpěvu a i jemného humoru.
Hradiš�an zvládl svůj program vskutku mistrovsky. Od zaznění prvních tónů cimbálu, houslí, klarinetu a všech možných

pomůcek představující lidové umění emotivně zaujal posluchače.
Od písničky k písničce či skladbě program silně gradoval , což posluchači odměňovali bouřlivým potleskem. Při směsi

melodií z oper či vážné hudby se ozýval i potlesk na otevřené scéně. Bylo to bez nadsázky skvělé.
Nás, Boršické, může potěšit, že do tak vynikajícího souboru zapadl náš rodák a občan Aleš Kropáč. Aleši, jsme na tebe

hrdí. Jen tak dál. Děkujeme Ti, děkujeme primáši Jiřímu Pavlicovi, zpěvačce Alici Holubové a celému Hradiš�anu za tak skvělý
večer.

  Cyril Trávníček
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Koncem loňského roku se Boršičáci začali zajímat o to, zda tuto plesovou sezónu bude krojový ples. Už na hodové zábavě
krojovaná mládež prohlásila, že je škoda kroje zase schovat a nechat je ve skříních až do příštích hodů.

Řekli jsme si, že to tedy zkusíme. Jako správní patrioti jsme samozřejmě chtěli, aby hrála Boršičanka, což nebyl problém,
protože kolonka 17.1.2004 byla zatím v zápisníku u kapelníka pana Dohnala volná. Závazně si nás zapsal a tak již nebylo vyhnutí.

Přípravy začaly již ke konci roku, kdy jsme si v kulturní komisi rozdělili úkoly a nastalo shánění a domlouvání. Snem každého
pořadatele je plný a spokojený sál, proto jsme již v prosinci doručili do každého domu pozvánku, aby všichni věděli, že ples se
skutečně bude konat. Zároveň jsme obeslali místní firmy a živnostníky se žádostí o příspěvek do tomboly. Těm, kteří přispěli, ještě
jednou děkujeme.

I když jsme si mysleli, že máme dostatečný časový náskok, finišovali jsme do poslední chvíle a to doslova. V sobotu odpoledne
členové souboru Pentla vyzdobili sál, pracovníci obecního úřadu přichystali tombolu a občerstvení věnované Varmužovou pekár-
nou a v odpoledních hodinách jsme se rozcházeli s přáním, aby všichni návštěvníci plesu byli spokojeni.

Večer zahájila dechová hudba Boršičanka, později se přidala cimbálová muzika Dolina a soubor Pentla předvedl krátkou
ukázku ze svého programu. Za opravdu lidové vstupné bylo možno tančit skoro až do rána při dechovce i cimbálu , zazpívat si
a pobavit se. Příjemně nás překvapila veliká účast krojovaných, kterých bylo napočítáno kolem 80-90! Všem těm, kteří vyprali,
naškrobili, vyžehlili a třeba si i půjčili kroje srdečně děkujeme. Je vidět, že folklórem naše Boršice opravdu žijí, a to je dobře. Nálada
byla výborná, každý se cítil opravdu jako doma. Škoda, že si víc našich spoluobčanů nenašlo čas přijít a pobavit se, ale snad příště.
Protože ohlasy byly kladné , chtěli bychom i narok ples uspořádat. Ještě jednou všem, kteří se jakýmkoliv způsobem na zajištění
plesu podíleli, děkujeme a v lednu v roce 2005 se těšíme naviděnou.

 Bronislava Otrusinová

KROJOVÝ  PLES

Z historie:
V prosinci roku 1932 bratři Jan Ryšánek, úředník pojiš�ovny

v Bratislavě a Vladimír Ryšánek, inspektor cejchovního úřadu v
Bratislavě /synové bývalého nadučitele Františka Ryšánka v Bor-
šicích, nar. 2. 2. 1848, působil zde od 1. 9. 1866 do 3. 6. 1904, kdy
zemřel/ darovali do obecní knihovny 92 knih s přáním, aby se
tato knihovna jmenovala „Knihovna Florentiny Ryšánkové“
(jméno jejich matky). V měsíci listopadu 1933 darovali dalších
100 knih do této knihovny, která byla pojmenována po jejich
matce.

Dodnes je v knihovně zachováno několik knih s razítkem
„Knihovna Florentiny Ryšánkové v Boršicích“.

Ze současnosti:
V současné době je v knihovně 13 598 knih. Byla provedena

aktualizace knižního fondu a některé zastaralé a silně opotře-
bované knihy byly vyřazeny. V minulém roce bylo zakoupeno
celkem 229 nových knih.

V knihovně je v současné době registrováno 359 čtenářů.
V roce 2003  navštívilo knihovnu 2 610 čtenářů, kteří si vypůjčili
celkem 7 502  knih a 1 691 časopisů. Připojení na internet využilo
797 občanů, zejména mládeže.

                                               Petra Víchová, knihovnice

M Í S T N Í   K N I H O V N AM Í S T N Í   K N I H O V N AM Í S T N Í   K N I H O V N AM Í S T N Í   K N I H O V N AM Í S T N Í   K N I H O V N A

„Internetová půlhodinka s Alíkem“ pro děti
z mateřské školy
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Stručné shrnutí práce hasičů v uplynulém roce
Vážení přátelé, v krátkosti Vás seznámíme s čiností SDH a také s připravovanými

akcemi.
V loňském roce jsme provedli 2 sběry železa, stavěli máj, který se díky hlídání

a zabezpečení podařilo s připravenou estrádou také skácet. K mezinárodnímu dni
dětí jsme předvedli na hřišti příjezd se zásahem a pro děti jsme připravili různé
soutěže. Odtud jsme pak s tímto programem jeli na oslavu na Smra�avku. V červenci
jsme pak totéž na požádání pana Krystýnka předvedli tělesně postiženým dětem.

V září se jelo na zájezd do Moravského Krumlova. Po návštěvě zámku a prohlídce
pláten Slovanské epopeje se jelo do atomové elektrárny Dukovany. Odtud pak po
exkurzi následovala návštěva Mikulova.

 Zájezd jsme pak zakončili ve vinném sklípku ve Svatobořicích.
V listopadu jsme od obecního úřadu dostali

povolení k vybudování sborové zasedací místnos-
ti . Tady se téměř okamžitě zapojila většina členů
a každý svým dílem, prací či materiálem přispěl
k rychlému vybudování. Ještě před koncem roku
byla nová zasedací místnost úspěšně vybudová-
na. Zároveň s tím se přestěhováním skříněk
s oblečením z garáže do uvolněné místnůstky zří-
dila tolik potřebná šatna.

 Naše poděkování patří všem, kteří se na vy-
budování podíleli, a hlavně firmám Tradix, Stav-
by Zapletal, Zess, Cipres, Podlahy Fryšták, p.

Havlíček, p. Chudík, p. Krpálek, p. Vávra, p. Hůlka, p. Bureš, p. Juřík, a pan Vavřiník.

Z ostatních hasičských činností jsme
na začátku roku odčerpávali vodu ze za-
plaveného hřiště.

Tady hrozilo zaplavení mateřské ško-
ly, a také se čerpala voda při oblevě u Dur-
níkového u Stříbrnic. V ranních hodinách
jsme pak zasahovali při požáru u p. Porty.

V květnu jsme se zúčastnili okrskové
soutěže v Medlovicích. V této soutěži jsme

bhájili naše vítězství z minulých let, ale
po domluvě s hasiči z Osvětiman jsme jim
postup do okresního kola přenechali.

V červenci pak bylo vyhlášeno námě-
tové cvičení celého okrsku se simulova-
ným zásahem na Z.D. Tady všechna druž-
stva prokázala připravenost a akceschop-
nost.

Během loňského roku naši členové
odpracovali při údržbě a budování has.
zbrojnice a vodních zdrojů přes 650 ho-
din, při údržbě techniky pak 188 hodin.

 Hodně času jsme také strávili při sta-
vění , hlídání a kácení máje, sběrech žele-
za, cvičení, ukázkách apod.

Závěrem chceme pozvat všechny spo-
luobčany na tradiční stavění máje.

Na letošní rok nám vychází oslava 110
let trvání hasičů v Boršicích. Tato pro nás
velmi významná událost bude zahájena 19.
června taneční zábavou, a vyvrcholí pak
v neděli 20. června ukázkami historické i
současné techniky. Tímto si dovolujeme
všechny naše občany na tuto oslavu již
dnes pozvat.

 Libor Šeda

ZO  Moravsko-slezského  kynologického klubu  BORŠICE
Vážení občané,
 jistě víte, že v naší obci, již několik let rozvíjí svoji činnost kynologický

klub. Na vysvětlenou pro ty, kterým slovo kynologický nic neříká, jde o  práci
se psy. Tedy o jejich výcvik a to o výcvik služební, sportovní a agility.

Na základě velkého počtu zájemců z Boršic o kynologii, kteří docházeli
na cvičiště do  sousední obce Zlechova , jsme se rozhodli, že vybudujeme
cvičiště v Boršicích . Po  ustavující schůzi v roce  1995 jsme se zaregistrovali
jako Základní organizace u Moravskoslezského kynologického svazu, re-
gistrovaného u Ministerstva vnitra České republiky a začleněného do Sdru-
žení technických sportů a činností České republiky. Poté jsme požádali
obecní úřad o přidělení pozemku, který by naší činnosti vyhovoval.  Žádosti
bylo vyhověno a byl nám přidělen pozemek podél cesty k Sovínu. Jak však
mnozí víte, tato lokalita byla v dřívější době užívaná jako obecní skládka
a tak po mnoha hodinách práce se nám podařilo tento pozemek zkultivo-
vat. Protože se tento pozemek bohužel již nedal rozšířit a pozvolna se stal
pro počet zájemců těsným, požádali jsme vedení AgroSovína,zda bychom
mohli používat  i jejich pozemek ležící v sousedství. Po jejich  souhlasu se
nám podařilo získat prostor ,který nám vyhovuje.

Od zahájení činnosti klubu využily možnosti výcviku svého psa již více
než čtyři desítky boršických občanů , dokonce i občané sousedních obcí
i města Uherského Hradiště. Tito občané však využili jen nabídnuté mož-
nosti  naučit psa základní poslušnosti a k získání zkušeností, ale nestali se
trvale členy klubu.Využili členství jen  na dobu nezbytně nutnou pro získání základního výcviku. I v tomto vidíme záslužnou činnost.
Rozšíří se tímto řady běžných majitelů psů se základními znalostmi výcviku,kteří již nebudou svými neznalostmi ohrožovat okolí
nezvladatelnými psi.

Naše členská základna má k dnešnímu dni ve služebním a sportovním výcviku řádně registrovaných 12 členů, z toho tři členové
jsou ve věku do 15 let. Jejich činnost  je trvalého charakteru a výsledky ve výcviku vlastních psů jsou na vysoké úrovni.Dokladem jsou
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umístění na čelních místech, nejen na klubových,ale také na svazových a národních soutěžích a výstavách. Dokonce z našeho
boršického cvičiště vyšel svazový vítěz, který získal třetí místo v celonárodní soutěži v ovladatelnosti a poslušnosti dle národního
zkušebního řádu. Několik psů získalo na klubových výstavách  nejvyšší ocenění CAC a Vítěz třídy.

Musím však podotknout,že získání těchto úspěchů v konkurenci mnohdy až několika desítek psů nebylo jednoduché, a že to
vyžadovalo mnoho hodin tvrdé přípravy.

Méně známou činností je výcvik agility, který se na našem cvičišti provádí  poslední tři roky a to s velkým nadšením a také
s nemalými úspěchy.

Věnuje se mu čtrnáct psovodů  převážně děvčat a to z poměrně širokého okolí, dokonce až z Nivnice a Hluku jim stojí zato
přijíždět na cvičiště do Boršic. Bohužel v této disciplíně máme jen dvě místní zástupkyně. Škoda, že se v naši obci nenašel větší
počet zájemců z řad mládeže.

 Možná proto, že naše činnost není jen zábavou, ale tvrdou prací se zvířaty a to ve volném čase, o sobotách a nedělích.
Rozhodnete-li se po přečtení,že to se svým čtyřnohým přítelem vyzkoušíte a rozšíříte naši členskou základnu , jste vítáni.

                                                                                                                    Pavel  Krpálek
   Předseda ZO MSKS

1. - 7. 2. 2004      KARLOVICE     -
výcvik na běžkách

1. 2. NEDĚLE  -  Sraz v 9.00 hod. na
nádraží ve St. Městě. Jsme všichni, všech
16 účastníků nastupujících do vlaku směr
Olomouc.Ve vlaku si povídáme, hraje-
me karty, sledujeme okolí a v duchu pře-
mýšlíme, co nás asi čeká. Jestli vyjde po-
časí, jak nám to asi půjde, ale to ukáže až
nastávající týden. V Olomouci přesedá-
me, pojedeme 2 hodiny, než dorazíme do
Milotic nad Opavou a tak se trošku ob-
čerstvujeme a zas přemítáme. V Miloti-
cích poslední přeskok. Šup do „kači“
a hurá do cílové stanice Karlovice.

Ve 13.00 hod. jsme na místě. Zamlouváme si palandy,
vybalujeme se a po malé svačině máme nástup. Jdeme zkou-
šet běžky. Někteří poprvé a ostatní vzpomínají na základy
běžkování. Docela nám to jde. Běžkujeme po hrázi. Kochám
se krásnou krajinou a do ucha mi zurčí potok. Jezdíme
z kopečka nahoru dolů, dřepujeme, přešlapujeme, zkrátka
trénujeme na zítřejší výlet. Musíme využít sněhu, co kdyby
chtěl roztát.

2. 2. PONDĚLÍ  -  budíček v 7.00 hod., potom se obléct,
posnídat, sbalit svačinu a už vyjíždíme na běžkách prozkou-
mat okolí a najít si místečko, kde se budeme učit. A už ho
nacházíme, před námi je krásný bílý svah. Jdeme nahoru

a dolů se učíme plužit a zas na-
horu a dolů přenášíme váhu
a zas nahoru a dolů projíždíme
mezi větvičkama jako slalo-
mem. A pořád dokola. Přece
jen se vracíme k ubytovně, kde
nás čeká obídek. Bylo filé
a brambory - mňam! Odpoled-
ne jsme nechali běžky vychlad-
nout a šli ven tvořit. Stavěli se
sněhuláci, ale taky iglů.

3. 2. ÚTERÝ  -  dnešní ráno
bylo pod mrakem, přesto jsme
se vydali autobusem na Hvěz-
du. Je to nad Karlovou Studán-

kou. Odtud na běžkách po modré značce směr Vrbno pod
Pradědem. Trochu mrholilo, ale cesta byla dobrá až do chví-
le, než nás předjel odhrnovač, který nám vzal to, co běžkaři
potřebují - sníh! Nad Ludvíkovem se rozhodujeme, že se ces-
tou po silnici vrátíme k autobusu, jen Stanik s Michalem
pokračují na běžkách až „domů“. V Ludvíkově se občerstvu-
jeme v příjemné hospůdce a pak ujíždíme autobusem do Kar-
lovic. Kluci přijeli dvě hodiny po nás, už jsme o ně měli
strach, byli unavení, ale veselí.

4. 2. STŘEDA  -  v 9.00 hod. už stojíme na zastávce, tento-
krát bez běžek. Jen Kuba, Radim, Michal a Stanik chtějí
dosáhnout cíle na běžkách. My ostatní se spokojíme s noha-
ma. Cílem je Praděd. Šlo se dobře, chvílemi se jako přízrak

Stavba sněhových postav Karlovice - 1. - 7. . 2004 Na Praděd - před Barborkou
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objevil z pod mraků náš „stožár“ a jak mávnutím kouzelného
proutku zase rychle zmizel. Čím víc jsme se blížili, sílila
mlha a taky vítr. Takové větřisko jsem nezažila, stačilo roz-
táhnout ruce a mohli jsme letět. Na Pradědu jsme si odpoči-
nuli, posilnili, ohřáli a vyrazili zpět proti větru. I naši čtyři
borci dosáhli vrcholu. Po včerejší večerní vybíjené jsem ne-
byla už schopná odvety. A tak se hrály klidné hry a taky se
brnkalo na kytaru a zpívalo.

5. 2. ČTVRTEK  -  dopoledne jsme měli původně na běž-
kách vyrazit k Mořskému oku, ale bylo moc teplo a sníh
doslova mizel před očima a tak jsme šli pěšky. Pofukoval
teplý větřík. Cesta vedla do kopce výš a výš po žluté. Vzduch
voněl jehličím a chvilkami se ukázalo i sluníčko. Teklo z nás
jako v létě, ale na místo jsme došli. Jezírko Mořské oko bylo
zamrzlé,ale nádherné. Byl pěkný výhled a  okolí bylo jako
z pohádky.

Odpoledne po fazolovém obědě byl nástup na hřišti, bylo
to jediné místo, kde se držel sníh. Závodilo se!

6. 2. PÁTEK  -  na tento den jsme se obzválš� těšili. Jelo se
do krytého bazénu v Bruntále. Voda byla svěží, dobře jsme si
zaplavali, zaskákali a někteří i vysaunovali. Prošli jsme Bruntál

Soutěž o miss „Ledová královna“Rozcestí před Pradědem

na oslavy osvobození obce Boršice
ve středu 30. dubna 2004 v 19.00 hodin

položení věnců u pomníku padlých z 2. světové války
položení věnců u pomníku padlých z 1. světové války

vystoupení  Boršičanky
stavění máje

POZVÁNKAPOZVÁNKAPOZVÁNKAPOZVÁNKAPOZVÁNKA

a prošmejdili obchůdky. Zašli jsme i na mlsandu do cukrár-
ny.

Večer se odehrála MISS Sněhová královna. Holky se sna-
žily a ikluci, co by porota ,byli bezvadní. Vyhrála nejmladší
z nás. Karolínka!

7. 2. SOBOTA  -  po snídani jsme se sbalili, do batůžků
dali svačiny a vyrazili domů. Sněhulákům jsme už nezamá-
vali, zbyly z nich jen mokré hromádky sněhu.

Heslo týdne - I když cesta bude někdy strmá,
                      všímej si přírody , ta chybu nemá.

 Zdaví  HELENA

Soutěž o miss „Ledová královna“
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Před závěrečnými koly soutěží družstev se vyjasnila situace.
Družstvo Boršice D, složené převážně z žáků,  se v regionálním
přeboru II.třídy umístilo na 3.místě a účastnilo se baráže o po-
stup do regionálního přeboru I.třídy, kde skončilo druhé.
V regionálním přeboru I.třídy má náš oddíl v současnosti dva
zástupce. Žádné požadavky se nekladly na družstvo Boršice C,
které se udržuje u dna tabulky. Zato velkým cílem byl postup
družstva Boršic B z regionálního přeboru I.třídy do krajského
přeboru. Bohužel, rozhodující zápas se Starým Městem jsme
prohráli těsně 3,5-4,5 a tím se naše šance na postup stala jen
teoretická a závislá na umístění cizích družstev v jiných soutě-
žích. Boršice B i Boršice A měly v sestavě několik hostujících
hráčů z Polešovic. Na
oplátku zase ve volnou
neděli za Polešovice hos-
tovali boršičtí hráči, kteří
spolehlivě pomohli Pole-
šovicím k udržení
v krajském přeboru.
Oproti minulému roční-
ku, kdy za Polešovice hos-
tovali slabší Skalka a Hlú-
šek, kteří nezanechali vel-
ký dojem, si tentokrát Po-
lešovice vyžádaly  hráče
áčka Havránka a Šaňáka.
Havránek na první ša-
chovnici za Polešovice
uhrál téměř 100%. Nejvyš-
ší soutěž z našich družstev
hraje áčko, které se utká-
vá se soupeři ve II. mo-
ravskoslezské lize, což je
třetí nejvyšší soutěž v ČR.
Jediným cílem je zachrá-
nit se v soutěži. Tenhle cíl
se jeví jako reálný, když
v předposledním velmi
důležitém utkání jsme
porazili Šumperk 5-3. Ale
vzhledem k tomu, že se
nepodařilo postoupit
družstvu Boršice B, se si-
tuace poněkud zkompli-
kovala. V jednu neděli by
totiž nastupovala (stejně
jako nyní) celkem 3 druž-
stva, což je organizačně a
hráčsky velmi náročné. Bude ještě třeba všechno zvážit.

Žáci a jejich soutěže jsou v plném tempu a na rozdíl od mis-
trovských soutěží družstev, které končí někdy začátkem dubna,
se žáci budou účastnit turnajů prakticky až do srpna. O tom by
mohl vyprávět ing. Volčík se synem, kteří se žáky po turnajích
jezdí. Zatím ve stručnosti několik výsledků.

V sobotu 10. ledna  proběhly ve Vlčnově první dvě kola pře-
boru Zlínského kraje mladšího dorostu. V prvním kole naše
družstvo v sestavě: Luděk  Volčík, Václav  Fiala, Dominik  Pfef-
fer  a  Marek  Kllučka  porazilo družstvo z Napajedel 4:1. Ve
druhém kole jsme dostali za soupeře SŠŠ ŠK Staré Město, se
kterým jsme uhráli nerozhodný výsledek 2,5-2,5.

ŠACHOVÝ ODDÍL BORŠICE
V sobotu 24. ledna 2004 se uskutečnil v Boršicích 1. turnaj

Moravského poháru 4-členných družstev. Naše družstvo Borši-
ce A v sestavě Volčík S.3,5/7 Stodůlka R. 5,5/7, Gabriel A. 4,5/7
a Volčík L. 5/7, skončilo na 4.místě.

28.ledna  se v Hluku uskutečnilo krajské kolo přeboru škol
v šachu. Naši zástupci zvítězili v kategorii 1.-5.ročník. Svým vítěz-
stvím si vybojovali postup do celostátního kola.

1.února  proběhlo 4.-9.kolo 1.ligy mladšího dorostu. Naše
družstvo ve složení Pavel Dvouletý, Radek Stodůlka, Petr Ná-
plava, Adam Gabriel, Luděk Volčík, Václav Fiala a Erik Pfeffer
celkem třikrát vyhrálo i prohrálo.

Krajský přebor dorosteneckých družstev pokračoval ve Zlí-
ně dalšími dvěma koly. Naše
„B“ družstvo v sestavě P.
Náplava, D. Pfeffer, M.
Klučka, V. Kašpárek  a
A. Gabriel  jako nováček
s průměrným věkem 11 let
si vede velmi zdatně a je na
nejlepší cestě stát se kraj-
ským přeborníkem, s postu-
pem do Moravskoslezské
ligy, kde už máme „A“ druž-
stvo.

V sobotu 21. února  se
uskutečnil 2. turnaj Morav-
ského poháru v Brankovicích.
Z našich skončilo nejlépe
družstvo Boršice B na 5. mís-
tě a předběhlo i áčko. Za Bor-
šice B nastoupili Fiala V. 4,5/
7, Pfeffer E. 4,5/7, Náplava P.
5/7 a Pfeffer D. 4/7.

6.-13.3. Luděk  Volčík se
kvalifikoval na příští rok (3.
místem ve své kategorii, kte-
ré se nevyhlašovalo, V H10
– 11.místo). Z našich žáků
se zúčastnil i  Dominik Pfef-
fer.

Naposledy byli na tom-
to turnaji jednotlivců ČR
naši žáci v roce 1975. Zú-
častnili se Miroslav  Kunc
a Matrina  Tomášů (Kunc
– vyhrál kategorii H16). Vy-
padá to, že v Boršicích se
začíná blýskat na lepší časy.

20.března  se ve Veselí nad Moravou odehrálo další kolo
Moravského poháru, kde naše družstvo žáků Boršice A skonči-
lo na pěkném 6.místě ze 40. družstev.

V červnu se ještě náš oddíl chystá na družební zájezd do
německého Falkenberku.

Kromě výše jmenovaných  je třeba ještě vyzdvihnou vzorný
přístup k hráčským povinnostem u  ing.Františka Křížka a Pavla
Frýborta. Mnozí mladší se od nich mohou jenom učit.

Závěrem bychom chtěli poděkovat OÚ Boršice za poskytnu-
tí hracích místností.

Výbor  oddílu  šachu  Boršice

Naši  mladší  žáci, vítězové  krajského kola  v šachu  dne  28.1.2004
v Hluku
Zleva  dole: Luděk  Volčík, Erik  Pfeffer, Adam  Gabriel
Zleva  nahoře: Petr  Náplava, Václav  Fiala.
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Vážení spoluobčané, přátelé kopané,
nedávno začaly boršickým družstvům jarní mistrovské soutěže fotbalové sezóny 2003/04 a všich-

ni, kteří se tohoto sportu v obci účastní, se dostávají do obvyklého rytmu víkendových utkání
a pravidelných tréninků v pracovních dnech. Náročná zimní příprava  pro  hráče  znamenala desítky
naběhaných kilometrů a množství odehraných přípravných zápasů, pro realizační týmy a činovníky
oddílu zase vyčerpávající organizační práce při shánění hráčů a financí pro úspěšný chod klubu.

Přípravy na soutěžní období začaly tradičně v půli ledna nabíráním fyzické kondice v kombinaci
s halovou přípravou, kterou díky cenné podpoře obecního úřadu absolvovaly v kulturním domě
všechny celky. V době, kdy zimní počasí znemožňuje jakoukoliv práci s míčem ve venkovním pro-
středí, je příprava v KD jedinou možností, jak hráčům zpestřit trénink samotnou hrou. Zejména
pro přípravky a žáky má kulturák velkou cenu, nebo� hra s míčem je pro ně tréninkem, který prosté
běhání spolehlivě vynahradí.

Zimní přípravu A-týmu provázela účast na turnaji Synot cup 2004 ve Starém Městě. Na perfekt-
ním povrchu umělé trávy sehrála naše jednička šest utkání se silnými celky z Ostrožské Nové Vsi,
Nedakonic, Spytihněvi, Hulína, Veselí nad Moravou a Napajedel s bilancí 2 výhry, 2 remízy a 2 pro-
hry, se skórem 11:11. Hráči prošli  náročnými a kvalitními duely, které v kombinaci s tréninkovým
zatížením dávají základ jejich fyzičce na celé jaro. Bilance utkání je průměrná a celkově neodpovídá původním představám klubu.
Je však třeba dodat, že účast v turnaji má funkci přípravnou. Mužstvo má možnost zkoušet nové posily  nebo hráče v hledáčku
klubových manažerů. Hráči střídají posty k prohloubení své všestrannosti a celý kolektiv se připravuje na více herních variant, které
lze použít podle typu soupeře, případně kvůli zraněním, která se bohužel nevyhnou žádnému týmu, a na která bude třeba účinně
reagovat. Družstvo prodělalo obvyklé změny v sestavě a nejdůležitějším úkolem bylo zajistit adekvátní náhradu za odcházející
hráče. Klub v tomto směru posílil i manažerské aktivity. Do klubu se po čase vrací  Dušan Gabriel, aby z pozice sportovního ředitele
zabezpečoval rozvoj vztahů s Krajským a Okresním fotbalovým svazem, s médii i ostatními sportovními kluby, a aby zúročil své
bohaté znalosti regionálního fotbalu k určování hráčů vhodných do našeho týmu. Zveme tímto všechny, kteří mají rádi kopanou,
aby přišli sami posoudit, jak se nové tváře v klubu uplatní.

Po celou zimu  ani v době prosincové přestávky neustávala příprava našich nejmladších talentů. Realizační tým okolo místo-
předsedy klubu pana Varmuži uspořádal během loňských Vánoc  dne 29.12.2003 Vánoční halový turnaj v boršickém KD. Domácí
skončili po solidních výkonech na 4. místě za družstvy Synot A, Synot B a Bojkovice. Turnaj získal kladný ohlas u trenérů
zúčastněných týmů a všichni přislíbili účast na jeho opakování o letošních Vánocích. O tom, že soustavná a trpělivá práce s mládeží
má svůj význam, svědčí i další vystupování našich přípravek v zimních turnajích, kde po ročním působení sehrávají vyrovnané partie
s družstvy majícími větší základnu i delší tradici výchovy fotbalové mládeže. Dokladem vzestupu úrovně hráčů přípravek je první
místo na turnaji v Bojkovicích (6.3.2004), které přivezlo družstvo mladších přípravek (ročník 1995 a ml.), kdy zvítězilo nad družstvy
z  Kunovic, Veselí nad Moravou a domácími Bojkovicemi. Přípravky zůstávají pod odborným vedením trenéra Jiřího Moravčíka
z Kunovic a klub nadále nabízí možnost všem rodičům, aby své děti kdykoliv přihlásili na některém z úterních nebo čtvrtečních
tréninků vždy v 16.00 hodin na hřišti SK Boršice.

A na co může klub diváky pozvat? Jarní část soutěže přinese spoustu dramatických střetnutí. A-tým hraje minimálně o udržení
dosavadní 11. příčky, která zajiš�uje udržení v elitním krajském přeboru. Béčko po náročné přípravě a příchodu Marka Kočendy
(nedávné stálice našeho áčka) chce a také by mělo skončit na lepším než 10. místě v základní třídě. Odvážné postupové ambice má
družstvo dorostenců, kteří v okresním přeboru ze 2. místa stíhají vedoucí Jarošov.  Bez šancí na postup nejsou ani žáci, kteří
přezimovali na 3. místě okresního přeboru.

Hracími dny jsou neděle ráno pro B-mužstvo a žáky, a nedělní odpoledne pro A-mužstvo a dorost, přičemž soutěže jsou
vylosovány tak, že každý víkend bude v domácím prostředí k vidění alespoň jedno z našich družstev. Přidáme-li utkání přípravek ve
všední dny ,dostaneme počet 32 utkání doma během měsíců března až června. To už je počet, ze kterého se dá vybrat. A na venkovní
utkání áčka je nadále možné jezdit s hráči autobusem.

Přejme si tedy, aby na boršickém trávníku probíhaly dramatické a vítězné bitvy domácích borců, aby družstva vozila co nejvíce
bodů od svých soupeřů, a aby celý klub sportovně vynikal ke spokojenosti ctěných sponzorů a fanoušků žlutozelených barev.

Příjemné velikonoční svátky přejí občanům zástupci SK Boršice.
Marian Vařečka

F O T B A L • F O T B A L • F O T B A L

Sále stejná písnička
Jak jinak nazvat tento článek. O čem? Samozřejmě o životním prostředí kolem nás. Ještě se mi nestalo - když se na toto téma s někým

bavím - aby mi řekl, že se mu líbí, když je kolem nepořádek a špína. Všichni svorně tvrdí, jak se jim to příčí a kdo to může udělat, když jsou
dnes možnosti jak s veškerým odpadem nakládat. Tak se ptám: „Kde se berou ti, kteří naháží svůj domovní odpad do příkopů, na pole, do
kdejakého záikoutí? Kde se berou ti, kteří klidně přímo na návsi pohodí igelitový pytel plný plastů vedle úplně prázdné nádoby na plasty? Kde
se berou ti, kteří vysypou staré seno, vyhrabanou trávu na břeh potoka nebo přímo do potoka? Kde se berou ti, kteří jakékoliv sklo, textil,
plesnivý papír vhodí přímo na náves před bývalou prodejnu MIXAL? Kde se berou ti, kteří dokážou za jednu sezónu v Chrástce naházet
traktorovou vlečku odpadu?

Nebo bypický zápach spalovaných umělých hmot linoucí se přes celé Boršice hlavně večer, když lze stěží vystopovat, ze kterého komína se
line? Tito lidé zde asi žijí s námi. Praavděpodobně je potkáváme, prohodíme s nimi nějaké slovo (možná i o tom, jak někdo může někde
pohodit odpad). Proto se na vás všechny, kterým bydlení v obci není lhostejné, obracím s prosbou - pomozte nám pár takovýchto „hospodářů“
zjistit. Po zjištění jejich totožnosti jim bude udělena pokuta a snad to bude sloužit pro výstrahu i ostatním. A snad se také uleví naší přírodě
i nám. Děkuji

Bronislava Otrusinová
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ELIŠKA  STAUFČÍKOVÁ SE  STALA
MISS  POUPÁTKO  MORAVA

V Domě  kultury  v Uh.  Brodě  se  v neděli  28.3.2004  konalo finálové  kolo  soutěže MISS  POUPÁTKO
MORAVA, kterého  se  zúčastnila  děvčátka  ve  věku  6 – 10  let  z celého  Moravskoslezského  a  Zlínského

kraje. Náročným  sítem  předkol  se  do  finále  dostalo  13  holčiček  z celkového  počtu  86  dívek.
Elišku  i  ostatní soutěžící dívenky čekalo  celkem  náročné  klání  v několika  disciplínách. Absolvovaly

módní  přehlídku  ve svatebních  šatech, zpívání lidové  písně  za  doprovodu  cimbálu, rozhovor  s konferen-

ciérkou   a  jako  volnou  disciplínu  si devítiletá  Eliška  zvolila  aerobic.
Celým  kláním  prošla  s přehledem  a  zasloužila  si  stupně  nejvyšší. Tímto  chceme  naší  Miss  Poupátko

gratulovat  k vítězství  a  popřát  jí  hodně  úspěchů  nejen  v podobných  soutěžích.

 Petr  Matoušek  a  Bronislava  Otrusinová



 strana 20 Boršice

Stav obyvatel za rok 2003
K 1. lednu 2003 měla obec Boršice  2245 obyvatel • 1109 mužů •  1136 žen
Během roku 2003 se přihlásilo do obce 25 občanů

odhlásilo se          46  občanů

narodilo se           16 dětí
zemřelo                15 občanů

K 31. 12. 2003 měla obec 2225 občanů • 1098 mužů • 1127 žen

Uvnitř obce se přestěhovalo 17 občanů.
16 občanů z naší obce uzavřelo sňatek.

Matrika Boršice vyřizovala 1 sňatek v kostele  v   Boršicích

1 sňatek v kostele   ve  Stříbrnicích
2 sňatky v obřadní síni v  Boršicích

Obec Boršice má nejvyšší přidělené číslo popisné 726. Mimo to je přiděleno 97 čísel evidenčních /podnika-

telské objekty, garáže, atd./

Životní jubilea
paní Antonie Gabrielová č.   68  se dožila            8. 1. 2004 80 let
paní Gizela Kmentová č. 229 se dožila 21. 1. 2004 80 let
paní Milada Kedroňová č. 478 se dožila 22. 1. 2004 80 let

paní Františka Kořínková č. 124 se dožila   4. 2.  2004 92 let
pan Cyril Trávníček č. 192 se dožil 10. 2. 2004 80 let
pan Bohumil Cigoš č. 405 se dožil 28. 2. 2004 93 let

Akce Sboru pro občanské záležitosti
paní  Marie Ludvíčková - 85 let  -    5. 12. 2003 -  návštěva v DD Buchlovice

pan  Štěpán   Skupina - 92 let  -  17. 12.  2003 -  návštěva v DD Buchlovice
předvánoční návštěva v DD Buchlovic s předáním dárků – 17. 12. 2003

Narození
Tomáš Gabriel č. 143 nar. 18. 12. 2003
Kristýna Dvouletá č. 568 nar. 23. 12. 2003
Andrea Mar�ánová č.   53 nar. 22.   2. 2004
Karel František Burša č. 437 nar.   4.   3. 2004

Úmrtí
pan Matouš Fryšták č. 289 zemřel   13. 12. 2003
paní Marie Strašáková č.     9 zemřela 19. 12. 2003

pan Václav Bartošík č. 607 zemřel   28. 12. 2003
paní Božena Vycudilíková č. 465 zemřela 17. 1. 2004
pan Josef  Tesař č. 467 zemřel   31. 1. 2004

pan Kliment Gabriel č. 239 zemřel   20. 2. 2004
paní Marie  Tesařová č. 467 zemřela 27. 2. 2004
paní Anna Březinová č. 284 zemřela 22. 3. 2004

paní Anna Kecová č. 343           zemřela  24. 3.  2004

od 2. 12. - 22. 3. 2004


